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Koniec wakacji tradycyjnie obfituje w uroczy-
stości dożynkowe. Za tegoroczne plony podzię-
kowali już mieszkańcy Pęcza i Trześni, organi-
zując bogaty program imprez. W najbliższym 
czasie dożynki planowane są w kilku innych 
sołectwach, a na początku września w Strzelinie 
odbędą się gminne obchody tego święta. 
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Wmurowali 
kamień węgielny

Na Skwerze 
Kombatantów 
Rzeczypospolitej 
Polskiej, przy 
skrzyżowaniu ulic 
Stanisława Staszica 
i Św. Michała 
Archanioła, trwa 
budowa Pomnika Kombatantów Rzeczy-
pospolitej Polskiej. W poniedziałek, 16 
sierpnia odbyła się kameralna uroczystość 
wmurowania kamienia węgielnego. 

czytaj str. 3

str. 16

Uroczyste wmurowanie 
kamienia węgielnego

Spłonął 
dorobek 
ich życia
Rodzinna masarnia pro-

wadzona przez państwa 
Michniewiczów w Ludowie 
Śląskim spłonęła doszczęt-
nie. Ogień zabrał im kil-
kanaście lat ciężkiej pracy. 
Straty szacowane są na bli-
sko 300 tys. zł. Rodzina 
stała się bezradna w obliczu 
tragedii, dlatego utworzono 
zbiórkę pieniędzy…

Strażacy 
ze Strzelina 

walczą 
z żywiołem 

w Grecji 
czytaj str. 3

Gmina 
wnioskuje 

o ponad 
23 mln zł 
Zakup autobusów miejskich, 

drugi etap przebudowy węzła 
przesiadkowego w Strzelinie, 
remonty dróg, m.in. ul. Ma-
tejki, Żwirki i Wigury oraz 
Łokietka, a także budowę ka-
nalizacji w Pławnej i Trześni 
– na te zadania Gmina Strze-
lin złożyła wnioski w ramach 
Rządowego Funduszu „Polski 
Ład”. Inwestycje łącznie opie-
wają na ponad 23 mln zł. 

czytaj str. 6

czytaj str. 5

Nowy sprzęt 
w strzelińskim 

szpitalu

Na początku sierpnia 
w szpitalu odbyło się 
uroczyste przekazanie 
ultrasonografu

Mamy 
bardzo 
dobrą 
informa-
cję dla 
przy-
szłych 
rodzi-
ców, 
którzy 
zdecy-
dują się 
na poród 
w strze-
lińskim 
szpitalu. 
Nasz oddział neonatologicz-
ny otrzymał nowy aparat 
USG. Zakup tego nowo-
czesnego i wysokiej klasy 
sprzętu sfinansował strzeliń-
ski samorząd. 

Gwiazdą gminnych dożynek będzie zespół BOYS

W podziękowaniu 
za plony

czytaj str. 10
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Nowiny 
Strzelińskie

Samorządowy Informator Gminy Strzelin 
- bezpłatna gazeta poświęcona ważnym 

wydarzeniom w gminie Strzelin. 
Informuje o pracy urzędu oraz jednostek podległych gminie.

Redakcja nie zwraca tekstów niezamówionych. 
Zastrzega sobie prawo do redagowania i skracania nadsyłanych 
tekstów oraz zmiany ich tytułów.

Program „Bezpieczne Po-
dwórko” daje możliwość wspól-
notom i spółdzielniom miesz-
kaniowym uzyskania dotacji 
na zakup i montaż monitoringu 
zewnętrznego w celu zapewnie-
nia ochrony mieszkań oraz przy-
ległego terenu, a także zwięk-
szenia poziomu bezpieczeństwa 
w otoczeniu nieruchomości. 
W tym roku z tej możliwości sko-
rzystały dwie strzelińskie wspól-
noty (przy ul. Floriana 14 i Rycer-
skiej 2), które otrzymają dotację 
-  każda po 1500 zł. Pod koniec 
lipca w strzelińskim magistracie 
podpisano umowy na dofinanso-
wanie. Niewątpliwie mieszkańcy 
wspólnot już niedługo poczują 
się bezpieczniej.

REDPrzedstawiciele wspólnot w strzelińskiem magistracie podpisali umowy na dotacje

Złóż wniosek do gminnego budżetu 
Gmina Strzelin przystąpiła do prac nad projektem gminne-

go budżetu na 2022 rok. Burmistrz Dorota Pawnuk zachęca 
radnych Rady Miejskiej Strzelina, sołtysów i wszystkich miesz-
kańców gminy do składania wniosków do projektu budżetu. 
Będą one stanowiły materiały pomocnicze do opracowania 
uchwały budżetowej. Propozycje i sugestie zostaną przeana-
lizowane pod kątem celowości i możliwości ich wykonania. 
Termin składania wniosków upływa 30 września 2021 roku. 
Warto skorzystać z tej możliwości. 

RED

Strzeliński Ośrodek Kul-
tury oraz Gminne Centrum 
Informacji Turystycznej za-
chęcają do wzięcia udziału 

Staraj się 
o stypendium…

Gmina Strzelin zachęca 
do składania wniosków 
o stypendia burmistrza. 
Przysługują one uczniom 
szkół podległych gminie 
Strzelin i są przyznawane 
za wysokie wyniki w nauce 
oraz za szczególne osiągnię-
cia sportowe i artystyczne. 
Więcej informacji można za-
sięgnąć u dyrektorów szkół 
oraz na stronie internetowej 
www.strzelin.pl, w zakładce 
aktualności, gdzie znajdują 
się także potrzebne doku-
menty do złożenia wniosku. 
Termin składania wniosków 
upływa 5 września, więc 
warto się pośpieszyć.

RED

Odkomarzali place zabaw i parki
Od soboty, 14 sierpnia do piątku, 20 sierpnia na terenach zielonych należących 

do gminy Strzelin przeprowadzono odkomarzanie. Zabieg przeprowadzono 
m.in. w Parku Miejskim im. Armii Krajowej, Parku Jordanowskim, parku przy 
ul. Staszica, placu zabaw przy ul. Grota Roweckiego oraz na terenie Przedszko-
la Miejskiego „Kolorowa Kraina”. Odkomarzanie dotyczyło również Wzgórza 
Parkowego oraz placów zabaw w sołectwach. Zajęła się tym firma DDD Serwis 
z Wrocławia. Warto dodać, że był to już drugi zabieg przeprowadzony w ostat-
nim czasie na terenie naszej gminy.

RED  Zabieg przeprowadzono m.in na terenach zielonych w mieście

Chodnik przy 
„Bielanach Strzelińskich” 

Dla poprawy bezpieczeństwa pieszych przy ul. 
Kolejowej w Strzelinie powstaje chodnik o na-
wierzchni z kostki kamiennej. Prace na zlecenie 
gminy Strzelin wykonuje firma Budownictwo 
Osińscy za nieco ponad 22 tys. zł. Strzeliński 
magistrat jednocześnie informuje, że fragment 
brakującego chodnika, znajdującego się już na te-
renie tzw. „Strzelińskich Bielan” firma wykona 
na koszt własny.

RED Przechodnie będą niedługo mogli skorzystać z bezpiecznego przejścia na teren tzw. „Bielan Strzelińskich”

Ostatni dzwonek 
na przesłanie zdjęć 
konkursowych 

Do zgarnięcia książki o Strzelinie 
w konkursie fotograficznym 
pn. „Wyjątkowy Strzelin 
i okolice”. Jeżeli zapomnie-
liście wysłać zdjęcie, lub nie 
mieliście czasu żeby zrobić 
to wymarzone, najlepsze uję-
cie, to nic straconego. Termin 

na zgłoszenie fotografii zo-
stał przedłużony do wtorku, 
31 sierpnia.

Przypominamy, że w kon-
kursie biorą udział współcze-
sne fotografie, a do wygrania 
są książki prezentujące Strze-

lin w przeszłości. Zwycięz-
ca zgarnie książki: „Strzelin 
na dawnej pocztówce i fo-
tografii”; „Legendy Ziemi 
Strzelińskiej”; „Ulice dawne-
go Strzelina”. Za drugie miej-
sce organizatorzy przewidzie-
li dwie pozycje: „Legendy 
Ziemi Strzelińskiej” oraz 
„Ulice dawnego Strzelina”, 
zaś za zajęcia trzeciego miej-
sca laureat otrzyma książkę 
„Ulice dawnego Strzelina”. 
Zdjęcia można przesyłać za 
pośrednictwem messenge-
ra na profil facebookowy 
Gminnego Centrum Infor-
macji Turystycznej. Zachę-
camy do udziału i życzymy 
powodzenia. 

RED

Dwie strzelińskie wspólnoty otrzymały gminną dotację

Założą 
monitoring 
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Na początku sierpnia 
143-osbowa grupa strażaków 
wyruszyła do Grecji, która 
od kilku tygodni zmaga się 
z pożarami lasów. Wśród 
nich znalazła się trójka stra-
żaków z Komendy Powia-
towej Państwowej Straży 
Pożarnej w Strzelinie. Mł. 
asp. Dawid Olejnik, st. ogn. 
Grzegorz Deperas oraz 
ogn. Rafał Babiak poma-
gali w opanowaniu trudnej 
sytuacji na wyspie Eubea. 
– Nasi strażacy pojecha-
li do Grecji (ponad 2000 
km) wozem strażackim 
ze strzelińskiej jednostki 
– informuje zastępca ko-
mendanta KP PSP w Strze-
linie mł.bryg. Jarosław 
Łuczak. Żywioł zniszczył 
w Grecji już ponad 56 tys. 
ha terenu. Ewakuowano 
tysiące ludzi, dwie osoby 
zginęły. Trzeba podkreślić, 
że ta akcja jest dla polskich 
strażaków zupełnie nowym 
wyzwaniem. -  Taki zespół 
wyjazdowy w Państwo-
wej Straży Pożarnej jest 
budowany od dziesię-
ciu lat, każdy ze straża-
ków więc – oprócz tego, 
że przeszedł specjalne 
szkolenie – wykorzy-
stuje również swoje do-

Państwo Michniewiczowie 
od 2008 r. prowadzą w Lu-
dowie Śląskim masarnię. 
Rodzinna firma zajmuje się 
produkcją swojskich wędlin, 
robionych według własnych 
przepisów. - Wszystko zo-
stało zbudowane naszymi 
rękami, a masarnia stała 
się naszym miejscem pra-
cy, drugim domem. Jest 
to nasze główne źródło 
utrzymania. Poświęciliśmy 
ogrom środków, pracy, 
wysiłku i czasu, by mogła 
funkcjonować – przyznaje 
Marta Michniewicz. - Jest 
to zakład, w którego roz-
wój zaangażowana była 
cała nasza rodzina i zna-
jomi, bez których prowa-
dzenie zakładu nie byłoby 
możliwe – dodaje. Niedaw-
no na rodzinę spadło ogrom-
ne nieszczęście. Dorobek 
całego życia państwa Mich-
niewiczów zabrał pożar, któ-
ry wybuchł w środę, 18 sierp-
nia.  - Około godziny 3:00 
wszyscy zerwaliśmy się 
na równe nogi, pogrążeni 
w szoku i w chaosie, rato-
waliśmy wszystko w po-

Ogień zniszczył budynek doszczętnie

W akcji sprzątania pomagają m.in. członkowie Związku Strzeleckiego „Strzelec” ze Strzelina

Prowadzili masarnię 
od 13 lat Spłonął dorobek ich życia

Rodzinna masarnia prowadzona przez państwa Michniewiczów w Ludowie Śląskim spłonęła doszczętnie. Ogień za-
brał im kilkanaście lat ciężkiej pracy. Straty szacowane są na blisko 300 tys. zł. Rodzina stała się bezradna w obliczu 
tragedii, dlatego utworzono zbiórkę pieniędzy…
bliżu budynku. 
W momencie, kie-
dy dowiedzieliśmy 
się o pożarze, cały 
dach był w pło-
mieniach. Podcho-
dząc na kilka me-
trów do budynku 
temperatura była 
nie do zniesienia, 
więc wiedzieliśmy, 
że wszystko we-
wnątrz już prze-
padło – opisuje. 
Działania strażaków 
trwały kilka godzin. Dopie-
ro świt odkrył ogrom znisz-
czeń. Ogień strawił prak-
tycznie wszystko. Przyczyna 
pożaru nie jest jak na razie 
znana. Z masarni pozosta-
ło gruzowisko. - Niestety 
budynek nie był ubezpie-
czony i został zniszczony 
całkowicie. Czujemy się 
jakby 13 lat pracy, bar-
dzo często aż do świ-

tu w pocie czoła poszło 
na marne, zniknęło, jak-
by zostało wymazane 
– podkreśla. Rodzina sta-
ła się całkowicie bezradna 
wobec katastrofy, która ją 
spotkała. Straty są ogromne 
i szacowane na ok. 300 tys. 
zł. - Chcielibyśmy wzno-
wić produkcję jak naj-
szybciej. By to się stało 
musimy budynek odbudo-
wać. Straty są gigantycz-

ne, poza częścią murów 
i kilkoma maszynami nie 
zostało nam nic – wyjaśnia 
Marta Michniewicz. Rodzi-
na otrzymała już pomoc 
od wójta gminy Borów, Wal-
demara Grochowskiego. 
Wiele osób przyłączyło się 
również do sprzątania gru-

zowiska i przygotowania pod 
odbudowę budynku. W akcji 
biorą udział także członko-
wie Związku Strzeleckie-
go „Strzelec” w Strzelinie. 
Na stronie www.zrzutka.pl, 
utworzono zbiórkę pieniędzy 
na rzecz pogorzelców. Ro-
dzinę wsparło już blisko 100 

osób, a na ich koncie znajduje 
się już ponad 13 tys. zł. Osoby 
dobrego serca, które chciały-
by wspomóc rodzinę Mich-
niewiczów mogą skontakto-
wać się mailowo pod adresem: 
masarnia3xmichniewicz@
gmail.com lub pod numerem 
telefonu 691 699 677.

JO 

Ogień zniszczył tam już dziesiątki tysięcy hektarów terenu

Strażacy ze Strzelina walczą z żywiołem w Grecji 

 Trójka naszych strażaków, od lewej): ogn. Rafał Babiak, st. ogn. Grzegorz Deperas oraz mł. asp. Dawid Olejnik, pomagali w walce z żywiołem w Grecji

świadczenie pracy strażaka 
w kraju – możemy przeczy-

tać w jednym z komunikatów 
wypowiedź dowódcy polskiej 

grupy bryg. Michał Langer. 
Dowódca podkreślił również, 

że bardzo dobrze przebiega 
współpraca z greckimi służba-

mi. Początkowo misja polskich 
strażaków miała zakończyć 

się 23 sierpnia. Na proś-
bę strony greckiej podjęto 
jednak decyzję o przedłu-
żeniu pobytu naszych ra-
towników. Jak się bowiem 
okazało są nowe ogniska 
groźnych pożarów, które 
wybuchły w miejscowości 
Lawiro ok. 60 km na po-
łudnie od Aten. Sytuacja 
jest tam na tyle poważna, 
że władze greckie zarządzi-
ły ewakuację w tej okolicy. 
Utrudnieniem w prowa-
dzeniu działań gaśniczych 
są nie tylko wysokie tempe-
ratury, ale także silne wiatry 
sprzyjające przenoszeniu 
się ognia z obszarów o ni-
skiej roślinności na lasy so-
snowe. W ostatnich dniach 
zorganizowano podmianę 
ratowników. Trójka stra-
żaków ze Strzelina wróci-
ła już do domów. W ich 
miejsce z naszej jednostki 
w niedzielę, 22 sierpnia 
wyruszyli kolejni: st. kpt. 
Michał Pięta, mł. kpt. Pa-
weł Dawidowicz, mł. ogn. 
Tomasz Pluta, mł. ogn. Mi-
chał Klusak oraz st. sekc. 
Wojciech Laszczyński. 

RED
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Już w przyszłym roku 
powstanie nowe 
przejście dla pieszych 
na ulicy Bolka I Świd-
nickiego. Rozbudo-
wane zostanie jedno 
z istniejących na ulicy 
Kościuszki (przy skrzy-
żowaniu z ul. Poczto-
wą) w Strzelinie. Na ten 
cel Gmina Strzelin 
otrzyma 128 tys. zł 
(80% wartości zada-
nia) dofinansowania 
w ramach Rządowego 
Funduszu Rozwoju 
Dróg. 
Wartość obu projek-
tów to 160 tys. zł. 

W przyszłym roku przejście na ul. Kościuszki zostanie rozbudowane

Do końca roku 
wykonają oświetlenie

W poprzednim numerze gazety pisaliśmy o nowym oświetleniu parkowym, które 
jest planowane między ulicami Wojska Polskiego, Kościuszki i Rybnej w Strzelinie. 
Mamy dobre wieści dla mieszkańców. We wtorek, 3 sierpnia burmistrz Strzelina Do-
rota Pawnuk i skarbnik gminy Łucja Szczepańska podpisały umowę z wyłonioną 
w ramach przetargu lokalną firmą ZIE Mordko z Mikoszowa. Wartość zaplanowa-
nych prac to ponad 184 tys. zł. Warto również wspomnieć, że  władze Osiedla Po-
łudniowego przeznaczyły na ten cel część środków z tzw. funduszu osiedlowego (10 
tys. zł). Przypomnijmy, że realizacją tej gminnej inwestycji zainteresowanych było sied-
miu wykonawców. Zakres prac obejmuje m.in. budowę szafki sterowniczej, wykonanie 
trzech odcinków linii ka-
blowej oświetlenia par-
kowego o długości 780 
m, dwóch odcinków linii 
kablowej zasilenia kamer 
o długości 230 m, montaż 
i stawianie słupów oświe-
tleniowych wraz z funda-
mentami o wysokości 6,5 
m i 4,5 m wraz z oprawami 
z układem zasilającym. Łącz-
nie zamontowane zostaną 33 
słupy oświetleniowe. Przewi-
dywany termin zakończenia 
zadania to początek grudnia. 

RED

Umowę z wykonawcą podpisały burmistrz Dorota Pawnuk oraz skarbnik gminy Łucja Szczepańska

Biały Kościół zyska wielofunkcyjne boisko
Mamy dobrą wiado-

mość dla mieszkańców, 
a w szczególności uczniów 
Publicznej Szkoły Podsta-
wowej w Białym Kościele. 
Jeszcze w tym roku boisko 
szkolne, zlokalizowane tuż 
za placem zabaw, zostanie 
przebudowane na wielo-
funkcyjne. We wtorek, 10 
sierpnia Gmina Strzelin 
podpisała umowę z fir-
mą DABRO-BAU PHU 
Pawła Dąbrowskiego 
z Opoczki (k. Świdnicy), 
która wykona prace za 566 
tys. zł. Dodajmy, że  ten 
wykonawca współpracował już z Gminą Strzelin m.in. przy budowie dwóch boisk wielofunkcyjnych: na strze-
lińskim Osiedlu „Na Skarpie” w pobliżu dawnej wieży ciśnień oraz Orlika przy ulicy Sienkiewicza. 

W ramach zadania, które potrwa do połowy grudnia, powstanie boisko o wymiarach 22x44 m, na któ-
rym będzie można grać w piłkę ręczną, mini futbol, siatkówkę, koszykówkę i tenis ziemny. Ponadto 
wykonane zostaną: ogrodzenie piłkochwytem z bramą i dwoma furtkami, chodniki z kostki betonowej, 
drenaż odwadniający boisko, przyłącze kanalizacji deszczowej oraz trawnik. Nie zapomniano również 
o montażu ławek, koszy na śmieci oraz tablicy informacyjnej z regulaminem. Nowoczesne boisko służyć 
będzie uczniom oraz całej lokalnej społeczności.

Zaznaczmy, że PSP w Białym Kościele jest jedyną placówką zarządzaną przez Gminę Strzelin, która nie 
posiada zewnętrznego, wielofunkcyjnego boiska (lub kompleksu boisk). Obiekty tego typu wybudowano 
wcześniej przy PSP nr 3, 4, 5 oraz w Kuropatniku. 

RED

Za tym placem zabaw w Białym Kościele powstanie wielofunkcyjne boisko

Kolejna część ul. Sosnowej zostanie utwardzona
Do 31 sierpnia zainteresowane firmy mogą 

składać oferty w przetargu na remont pozo-
stałego odcinka ulicy Sosnowej w Gęsińcu, 
który połączy wcześniej wykonane etapy 
drogi. Nie będzie to jednak docelowa na-
wierzchnia bitumiczna, ponieważ obecnie 
na odcinku objętym przetargiem nie ma zago-
spodarowanych wszystkich działek budowla-
nych. W przypadku ich uzbrajania uszkodzo-
na zostałaby wykonana nawierzchnia. Zakres 
prac, który z pewnością poprawi obecny stan 
drogi, obejmować będzie m.in. wyrównanie 
podbudowy, wykonanie nawierzchni z tłucznia kamiennego z powierzchniowym utrwaleniem emulsją 
i grysem. Termin wykonania zadania to 60 miesięcy od daty podpisania umowy z wykonawcą. Przetarg 
dostępny jest na stronie www.gminastrzelin.ezamawiajacy.pl.

RED

Remont dotyczy odcinka ul. Sosnowej w Gęsińcu

Oświetlenie zostanie zamontowane między ulicami Wojska Polskiego, Wodną 
a Kościuszki

Przechodzień zostanie 
wykryty przez czujniki Powstaną bezpieczniejsze przejścia dla pieszych

Pod koniec lipca na stro-
nie Dolnośląskiego Urzędu 
Wojewódzkiego we Wrocła-
wiu została opublikowana 
lista zadań objętych dofi-
nansowaniem. Podkreślmy, 
że pozyskiwanie środków 
zewnętrznych ze wszyst-
kich możliwych źródeł jest 
ważne i niezbędne dla roz-
woju naszej gminy, dlatego 
strzeliński samorząd bardzo 
dziękuje Jarosławowi Ob-
remskiemu – Wojewodzie 
Dolnośląskiemu za udzielo-
ne cenne wsparcie finansowe 
na oba złożone przez Gmi-
nę Strzelin projekty. W re-
jonie planowanych przejść 
dla pieszych zostanie wyko-
nane oświetlenie z uwzględ-
nieniem stref  oczekiwania. 
Zapewni to bardzo dobrą 
widoczność pieszego oraz 

bezpieczeństwo i komfort 
korzystających z przejść. Po-
nadto zamontowane zostaną 
systemy aktywnego oznako-
wania.  Pieszy, który będzie 
zbliżać się do przejścia, zo-
stanie wykryty przez czujni-
ki. Zapalą się sygnały świetl-
ne (żółte) nadawane przez 
lampy skierowane w obu kie-
runkach nadjeżdżających po-
jazdów. W ten sposób system 
ostrzega kierowców o pie-
szym. W celu poprawy funk-
cjonalności przejścia dla osób 
z niepełnosprawnościami wy-
konane zostaną pasy ostrze-
gawcze dla osób niewidomych 
i niedowidzących. Zastosowa-
ne będą elementy odblaskowe 
tzw. kocie oczka, jako uzu-
pełnienie znaków poziomych 
poprzecznych przed przej-
ściem dla pieszych. Ponadto 

na ulicy Bolka I Świdnickiego 
powstanie wyniesione przej-
ście dla pieszych, które ma 

powstrzymać nierozważnych 
kierowców od przesadnie dy-
namicznej jazdy i spowolnić 

ruch, poprawiając tym samym 
bezpieczeństwo. 

RED
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Mamy bardzo dobrą informację dla przyszłych rodziców, którzy zdecydują się na poród w strzeliń-
skim szpitalu. Nasz oddział neonatologiczny otrzymał nowy aparat USG. Zakup tego nowoczesnego 
i wysokiej klasy sprzętu sfinansował strzeliński samorząd. 

Urządzenie o wartości 148 000 zł dostar-
czyła gminie firma Ado-Med ze Świętochło-
wic, a umowę użyczenia sprzętu szpitalowi 
podpisali Burmistrz Miasta i Gminy Strzelin 
Dorota Pawnuk oraz Dyrektor Uniwersy-
teckiego szpitala Klinicznego im. Jana Mi-
kulicza- Radeckiego we Wrocławiu - Piotr 
Pobrotyn. Na początku sierpnia, w naszym 
szpitalu odbyła się kameralna uroczystość 
przekazania ultrasonografu, a wśród jej 
uczestników, oprócz władz placówki, byli 
także strzelińscy samorządowcy – wspo-
mniana szefowa gminy Strzelin oraz przed-
stawiciele Rady Miejskiej Strzelina - Adam 
Daniluk i Marek Horodyski. Reprezentanci 
szpitala, lekarze i pielęgniarki z oddziału 
neonatologicznego nie kryli radości z tego 
nowoczesnego nabytku. Serdecznie podzię-
kowali przedstawicielom strzelińskiego samorządu za to cenne wsparcie. 

Sprzęt z pewnością usprawni pracę oddziału i przyczyni się do wykrywania ewentualnych wad i dysfunkcji u noworodków. Wyposażenie 
strzelińskiego oddziału neonatologicznego w nowy aparat USG to jedno z kolejnych działań zmierzających do podnoszenia jakości opieki i bez-
pieczeństwa nad matką oraz dzieckiem. A strzeliński oddział noworodkowy, po zmianach właścicielskich i reaktywacji, mocno walczy o przywró-
cenie swojej wcześniejszej, dobrej renomy i silnej pozycji w regionie. Władzom szpitala oraz gminy Strzelin bardzo zależy na tym, aby jak najwięcej 
kobiet rodziło właśnie w Strzelinie, a nowy aparat USG to jeden z przejawów takiej pozytywnej współpracy szpitala z samorządem. Dodajmy, 
że rodzeniem w Strzelinie, oprócz mieszkanek gminy i powiatu strzelińskiego, jest również zainteresowanych sporo przyszłych mam z gminy 
Ziębice. W ostatnim czasie w Strzelinie pojawiają się także pacjentki z Wrocławia, co rzecz jasna bardzo cieszy szpitalne władze. Wszystkie przy-
szłe mamy są bardzo mile widziane w strzelińskim szpitalu i mogą tam z pewnością liczyć na kameralne warunki oraz dobrą, fachową i troskliwą 
opiekę. Szpital przymierza się do utworzenia szkoły rodzenia, co będzie dodatkowym atutem strzelińskiej placówki. 

Warto przypomnieć, że w szpitalu od 3 lat prowadzony jest program przesiewowego badania USG każdego nowonarodzonego dziecka. 
Przed opuszczeniem oddziału każdy mały pacjent ma wykonywane USG przezciemiączkowe oraz jamy brzusznej. W niektórych przypad-
kach badanie jest rozszerzane o USG serca. To nieinwazyjne badanie pozwala wstępnie ocenić stan ośrodkowego układu nerwowego oraz 
narządów jamy brzusznej. Badanie jest pomocne w ocenie stanu zdrowia dziecka po porodach z grupy ryzyka. Pozwala ujawnić anomalie 
rozwojowe, wady wrodzone, wylewy dokomorowe i do nadnerczy, wady serca, itd.

Dzięki temu, że oddział prowadzi program badania każdego noworodka, niejednokrotnie udaje się wykryć nieprawidłowości już 
na wczesnym etapie życia dziecka i sprawnie pokierować rodziców do dalszej diagnostyki specjalistycznej. 

Więcej informacji o strzelińskiej „porodówce” można przeczytać na stronie 12 w wywiadzie z dr Piotrem Jankowskim, ordy-
natorem oddziału neonatologicznego w szpitalu.

RED

Na początku sierpnia w szpitalu odbyło się uroczyste przekazanie ultrasonografu

Podczas spotkania, zorga-
nizowanego w strzelińskim 
magistracie, omawiano m.in. 
możliwość współpracy przy 
pozyskaniu sprzętu niezbęd-
nego do uruchomienia w na-
szym szpitalu szkoły rodze-
nia. Taka szkoła niewątpliwie 

O możliwości uruchomienia szkoły rodzenia w szpitalu rozmawiano w strzelińskim magistracie

Ruszył remont 
Łokietka
W  sierpniu rozpoczęły się prace re-
montowe na ul. Łokietka w Strzelinie, 
które dla naszego samorządu realizu-
je Przedsiębiorstwo Handlowo – Usłu-
gowe „ZURB” z Borowa.

 Remont ul. Łokietka prowadzi lokalna firma ZURB z Borowa

Chcą otworzyć szkołę rodzenia
O współpracy i realizacji wspólnych projektów rozmawiali na początku sierpnia przedstawi-
ciele naszego samorządu, szpitala oraz Lowara Vogel Polska - Xylem.

dodatkowo poszerzyłaby 
i uatrakcyjniła ofertę pla-
cówki, kierowaną do kobiet 
szukających optymalnego 
miejsca na poród. A warto 
podkreślić, że od kilku mie-
sięcy w naszym szpitalu, któ-
ry jest obecnie zamiejscową 

lokalizacją Uniwersyteckiego 
Szpitala Klinicznego im. J. 
Mikulicza - Radeckiego we 
Wrocławiu, znowu działa 
reaktywowany oddział gi-
nekologiczno – położniczy. 
Władzom szpitala bardzo 
zależy na odbudowaniu 

silnej pozycji strzelińskiej 
„porodówki”, która przed 
zmianami właścicielskimi 
cieszyła się na Dolnym Ślą-
sku dobrą opinią. Szkoła 
rodzenia ma być dodatko-
wym atutem strzelińskiego 
oddziału ginekologiczno-

-położniczego i może sku-
tecznie zachęcić do rodze-
nia w Strzelinie, zwłaszcza 
mieszkanki gminy i powia-
tu strzelińskiego. Dlatego 
władze szpitala bardzo li-
czą na pomoc lokalnego sa-
morządu oraz miejscowych 
przedsiębiorstw. Sporządzo-
no już listę sprzętu, który 
jest niezbędny do urucho-
mienia szkoły rodzenia. Jej 
utworzenie jak najbardziej 
popiera burmistrz Dorota 
Pawnuk, która już zade-

klarowała, że do wsparcia 
tego projektu spróbuje 
zachęcić lokalne przedsię-
biorstwa. Władze Lowary 
zdecydowały już o zakupie 
części niezbędnego sprzętu 
dla szkoły rodzenia i nie-
długo powinien on trafić 
do strzelińskiej placówki. 
Dodajmy, że to strzelińskie 
przedsiębiorstwo planuje 
też wspomóc gminę Strze-
lin i przekazać naszemu 
samorządowi nowoczesny 
defibrylator.

RED

Przypomnijmy, że pierwszy etap remontu ul. 
Łokietka obejmuje odcinek od skrzyżowania z ul. 
Grunwaldzką, do skrzyżowania z ul. Westerplat-
te. W ramach tej gminnej inwestycji zaplanowano 
wykonanie nowej nawierzchni bitumicznej jezd-
ni, obustronnych chodników z kostki betonowej 
oraz kanalizacji deszczowej. Koszt prac to ponad 
315 tys. zł. Dodajmy, że w trakcie realizacji zada-
nia Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Strzelinie 
wymieni stalową sieć wodociągową z lat 70-tych 
ubiegłego wieku oraz kanalizację sanitarną, wraz 
z przyłączami do nieruchomości. Na ul. Łokietka 
jest konieczna wymiana starego stalowego gazo-
ciągu niskiego ciśnienia na nową sieć polietylową. 
Warto podkreślić, że przy okazji remontu firma 
Tauron wymieniła słupy oświetleniowe. Strzeliń-
ski samorząd apeluje o zachowanie szczególnej 
ostrożności w rejonie prowadzonych prac. Remont 
potrwa do końca października.

RED

Urządzenie przyczyni się do wykrywania ewentualnych wad i dysfunkcji u noworodków

Nowy sprzęt w strzelińskim szpitalu



Nr 8(83) 26 sierpnia 2021

6

Czy uda się uzyskać dofinansowanie?

Gmina wnioskuje 
o ponad 23 mln zł 
Zakup autobusów miejskich, drugi etap przebu-
dowy węzła przesiadkowego w Strzelinie, remonty 
dróg, m.in. ul. Matejki, Żwirki i Wigury oraz Łokiet-
ka, a także budowę kanalizacji w Pławnej i Trześni 
– na te zadania Gmina Strzelin złożyła wnioski w ra-
mach Rządowego Funduszu „Polski Ład”. Inwesty-
cje łącznie opiewają na ponad 23 mln zł. 

Zakończył się pilotażowy nabór wniosków w ramach 
Rządowego Funduszu „Polski Ład: Program Inwestycji 
Strategicznych”. Ma on na celu zwiększenie skali inwe-
stycji publicznych przez dofinansowanie inwestycji re-
alizowanych przez Jednostki Samorządu Terytorialnego. 
Jego wysokość jest zależna od obszaru priorytetowego, 
w którym mieści się planowana inwestycja. Program re-
alizowany jest poprzez promesy inwestycyjne udzielane 
przez Bank Gospodarstwa Krajowego i co ważne, można 
było zgłosić maksymalnie trzy wnioski o dofinansowanie. 

Gmina Strzelin złożyła propozycje projektów inwe-
stycyjnych na 23 mln 390 tys. zł przy wkładzie własnym 
2 mln 210 tys. zł. 

Pierwszy wniosek dotyczy zakupu 6 niskopodłogo-
wych autobusów miejskich z napędem konwencjonal-
nym z silnikami wysokoprężnymi spełniającymi restryk-
cyjną normę emisji EURO 6, które włączone zostaną 
do taboru funkcjonującej Strzelińskiej Komunikacji Pu-
blicznej. Drugi z kolei odnosi się do przebudowy węzła 
przesiadkowego w Strzelinie – etap II, przebudowę ul. 
Gen. Maczka w Strzelinie, remont dróg wraz z przebu-
dową sieci wod-kan w ulicach: Łokietka, Żwirki i Wigury 
oraz Matejki. Głównymi argumentami przemawiającymi 
za koniecznością realizacji drugiego etapu węzła prze-
siadkowego jest odciążenie centrum miasta, skrócenie 
dojazdu do dworca PKP oraz rozładowanie natężenia 
ruchu. Przebudowana zostałaby ulica Piastów Śląskich 
(do ulicy Mieszka I) o długości ok. 450 m wraz z infra-
strukturą towarzyszącą i systemem Park & Ride składa-
jącym się z 112 miejsc parkingowych przeznaczonych 
właśnie dla osób korzystających z publicznego transpor-
tu. Zgodnie z zamiarem kierowcy pozostawialiby  pojaz-
dy w wyznaczonym miejscu, przesiadali się do komuni-
kacji zbiorowej i w ten sposób kontynuowaliby drogę. 
Należy podkreślić, że z transportu kolejowego korzy-
stają nie tylko mieszkańcy miasta i gminy Strzelin, ale 
całego powiatu strzelińskiego. Na ulicy Gen. Stanisława 
Maczka przebudowany zostałby chodnik wraz z parkin-
gami. Docelowo powstałoby 50 miejsc postojowych. 
Z kolei na ulicach Matejki, Żwirki i Wigury oraz Ło-
kietka zaplanowano wykonanie nawierzchni bitumicznej 
wraz z przebudową sieci wod-kan. Zakres prac na ulicy 
Łokietka obejmowałby całą drogę z wyłączeniem wyko-
nywanego obecnie etapu I, tj. odcinek od skrzyżowania 
z ul. Grunwaldzką, do skrzyżowania z ul. Westerplatte. 

Ostatnim, zaplanowanym przez Gminę Strzelin wnio-
skiem, jest duża, bardzo potrzebna inwestycja związa-
na z budową kanalizacji w zachodniej części Pławnej 
i Trześnia oraz w Gębczycach o długości 7,8 km wraz 
z budową pięciu przepompowni ścieków. Realizacja 
tego projektu wpłynęłaby na poprawę stanu środowiska 
i zmniejszenie stopnia zanieczyszczenia wód grunto-
wych oraz powierzchniowych. 

Rządowy Fundusz „Polski Ład: Program Inwe-
stycji Strategicznych” realizowany jest ze środ-
ków Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 i ma 
na celu m.in. pobudzenie aktywności inwestycyjnej 
JST po pandemii, poprawę warunków życia obywa-
teli oraz wsparcie zrównoważonego rozwoju. 

RED

PRZYGOTOWANI NA NOWY ROK SZKOLNY
W poniedziałek, 16 sierpnia, w strzelińskim magistracie odbyło się spotkanie burmistrz Doroty 
Pawnuk z dyrektorami placówek oświatowych oraz przedstawicielami Zespołu Oświaty Gminnej.

Narada dotyczyła m.in. przygotowania szkół do rozpoczęcie nowego roku szkolnego, w kontekście panującej pandemii, ale omówiono 
także sprawy dotyczące np. wyposażenia w odpowiednie sprzęty, meble, czy pomieszczeń. Ponadto omówiono harmonogram dojazdów 
uczniów, plan zajęć w Aquapar-
ku Granit oraz planowane in-
westycje szkolne, które powinny 
znaleźć się gminnym budżecie 
na 2022 r.

Sporo czasu poświęcono 
na podsumowanie prac remon-
towo-budowlanych zrealizo-
wanych w naszych placówkach 
podczas wakacji. Prace ulep-
szające przeprowadzono w 
budynkach: Publicznej Szkoły 
Podstawowej nr 3 w Strzelinie, 
Publicznej Szkoły Podstawowej nr 4 w Strzelinie,  Publicznej Szkoły Podstawowej nr 5 w Strzelinie, Publicznej Szkoły Podstawowej 
w Białym Kościele, Publicznej Szkoły Podstawowej w Kuropatniku, Przedszkola Miejskiego „Kolorowa Kraina”. Zakres działań 
remontowych dotyczył głównie odnowienia pomieszczeń, prac malarskich, doposażenia gabinetów i sal lekcyjnych w meble, a także 
napraw w łazienkach i toaletach, odnowienia nawierzchni paneli, wykładzin, ale też uporządkowania terenu wokół budynków szkol-
nych, czy naprawy boiska.

Warto podkreślić, że wakacje to czas odpoczynku dla uczniów i nauczycieli, ale też wytężonych przygotowań do rozpoczęcia nowego roku 
szkolnego w szkołach, a wszystko po to, aby nasi uczniowie mogli zdobywać wiedzę, w jak najlepszych warunkach, w nowoczesnych dobrze 
wyposażonych i zadbanych obiektach. 

Wszystkim uczniom życzymy odkrywania pasji i osiągania dobrych wyników każdego dnia zbliżającego się roku szkolnego.
RED

Dyrektorzy gminnych szkół omawiali kwestie związane z rozpoczynającym się nowym rokiem szkolnym

Awans nauczycielki 
miejskiego przedszkola 

W połowie sierpnia w Urzędzie Miasta i Gminy Strze-
lin odbyło się uroczyste przekazanie Aktu Nadania Stop-
nia Awansu Zawodowego Nauczyciela Anecie Bieleckiej, 
nauczycielce Przedszkola Miejskiego „Kolorowa Kraina” 
w Strzelinie. W uroczystości wzięli udział burmistrz Strze-
lina Dorota Pawnuk, sekretarz gminy Kazimierz Nahajło, 
Dyrektor Zespołu Oświaty Gminnej Agata Bartulica oraz 
dyrektor miejskiego przedszkola Agata Gieża. 

Dzięki posiadanemu wykształceniu oraz zdaniu egzami-
nu przed Komisją Egzaminacyjną powołaną przez Burmi-
strza Miasta i Gminy Strzelin pani Anecie został nadany 
stopień nauczyciela mianowanego. Dyrektor przedszko-
la podkreśliła zaangażowanie nauczycielki w codzienne 
obowiązki oraz długoletnie, już 12-letnie doświadczenie. 
Gratulujemy awansu, życzymy sukcesów i niesłabnącego 
zaangażowania na kolejne lata pracy.

RED
Aneta Bielecka odebrała w strzelińskim magistracie Akt Nadania Stopnia Awansu Zawodowego 
Nauczyciela

PODZIĘKOWALI ZA WKŁAD 
W ROZWÓJ PLACÓWKI
Na początku sierpnia Burmistrz Miasta 
i Gminy Strzelin Dorota Pawnuk oraz Dyrek-
tor Zespołu Oświaty Gminnej Agata Bar-
tulica złożyli serdeczne podziękowania za 
długoletnią pracę na rzecz lokalnej edukacji 
i całej społeczności Elżbiecie Wojtowicz. 

Podczas pracy na stanowisku dyrektora Liceum Ogól-
nokształcącego im. Marii Skłodowskiej - Curie w Strze-
linie pani Elżbieta miała niewątpliwie ogromny wkład 
w rozwój szkoły. To między innymi sprawne i profesjo-
nalne zarządzanie przyczyniło się do zbudowania solidnej 
marki placówki, która od lat cechuje się nie tylko wyso-
kim poziomem nauczania, ale też przyjaznym podejściem 
do uczniów i ich rodziców. - Przez lata rzetelnej pracy, 
mury strzelińskiego liceum opuściło kilka pokoleń 
absolwentów i jestem pewna, że każdy z nich ciepło 
wspomina panią oraz swoje szkolne lata. Po zakoń-
czeniu działalności zawodowej życzę pani jak najwię-
cej zdrowia, spokoju, wypoczynku i realizacji swoich 
pasji – powiedziała szefowa gminy.

RED Była dyrektor strzelińskiego liceum Elżbieta Wojtowicz odebrała kwiaty i podziękowania
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Prace przebiegają zgodnie 
z harmonogramem. Do koń-
ca roku planowane jest wy-
konanie tzw. stanu surowego 
– tj. zamknięcie obiektu da-
chem oraz rozpoczęcie prac 
wewnątrz ratusza. 

Kontynuowane będzie 
spoinowanie ścian i sklepień 
w kolejnych pomieszczeniach 
piwnicznych oraz rozpoczęcie 
oczyszczania i uzupełniania 
spoinowania zewnętrznych ka-
miennych ścian wieży. Zakoń-
czenie inwestycji planowane 
jest na koniec września 2022 r. 

Po odbudowie ratusz z ze-
wnątrz będzie nawiązywał 
do budynku z poł. XVI wie-
ku. Wnętrze natomiast będzie 
nowoczesne i funkcjonalne. Budowa strzelińskiego ratusza przebiega zgodnie z harmonogramem

Kłopotliwy okazał się objazd 
zwłaszcza dla aut o dopuszczal-
nej masie całkowitej powyżej 10 
ton, który został wyznaczony 
przez DW 346, DK8, DK39 - 
Piskorzów, Stary Śleszów, Wę-
gry, Jordanów Śląski i Łagiew-
niki. Samochody te, pomimo 
zakazu, wjeżdżają m. in. w ulice 
Bolka I Świdnickiego oraz Pił-
sudskiego w Strzelinie.

W naradach uczestniczyli 
przedstawiciele Gminy Strze-
lin, Starostwa Powiatowego 
w Strzelinie, Powiatowego 
Zarządu Dróg w Strzelinie, 
Komendy Powiatowej Policji 
w Strzelinie, Straży Miejskiej 

Policjanci często interweniują na ul. Bolka I Świdnickiego

Problemy z nową organizacją ruchu
W związku z trwają-
cym remontem ul. 
Wolności, w strze-
lińskim magistracie 
w ostatnim czasie 
odbyły się spotkania 
mające na celu zwe-
ryfikowanie i popra-
wienie organizacji 
ruchu na drogach 
gminnych, powia-
towych i wojewódz-
kich, zwłaszcza dla 
pojazdów powyżej 
10 ton.

w Strzelinie oraz inwestora 
firmy BERGER BAU Polska.

Zdiagnozowane są dwa 
problemy. Pierwszy to niewy-
starczające lub nieprecyzyjne 
oznakowanie objazdów przez 
wykonawcę, przez co samo-
chody ciężarowe, w tym tran-
zytowe, wjeżdżają do miasta. 
Drugi problem to  transport 
do lokalnych firm położo-
nych w obszarze wewnętrz-
nym obecnie objętym zaka-
zami tonażowymi.

 Gmina ze swej strony pra-

cuje nad rozwiązaniami,  które 
ułatwią służbom mundurowym 
identyfikację pojazdów upraw-
nionych do wjazdu w rejon 
osiedla zachodniego (pomiędzy 
ul. Wrocławska a Dzierżoniow-
ską). Samorząd gminy wpro-
wadzi formy indywidualnych 
rozwiązań dla wyjątkowych 
przypadków tj. tych kursów 
lokalnych pojazdami ciężaro-
-wymi bądź specjalistyczny-
mi, które związane są z pół-
nocnym obszarem gminy 
Strzelin pomiędzy rzeką Oła-

wą a torowiskiem kolejowym 
– Wrocław i wymagają po-
wrotu na jej część południo-
wą. Kierowca bę-dzie musiał 
pokazać list przewozowy 
bądź inny dokument po-
twierdzający, gdzie jedzie. Po-
dobnie będzie w przypadku, 
jeśli ktoś prowadzi budowę. 
Wówczas musi zwrócić się 
do urzędu o zezwolenie. Będą 
wydawane w uzasadnionych 
przypadkach. 

 Inaczej jest w przypadku  
rolnictwa oraz dużych cięża-

rówek transportowych z su-
rowcami skalnymi, burakami, 
zbożem. Te ze względu na  
uwarunkowania techniczne 
i infrastrukturę podziemną 
na terenie miasta nie mogą 
zostać w ten sposób prze-
puszczone przez drogi gmin-
ne. Tym bardziej, że ulica 
Bolka I Świdnickiego to dro-
ga dzieci do szkoły podsta-
wowej nr 4 i mniejszych do  
przedszkola miejskiego.

Na spotkaniu, 17 sierp-
nia, dyrektor strzelińskiej  

cukrowni zwrócił uwagę, 
że na początku września roz-
poczyna się kampania   bu-
raczana i  plantatorzy m. in. 
z  Żórawiny, gminy Borów 
czy też z południowej czę-
ści  gminy Strzelin i Wiązów  
będą mieli problem z dowo-
zem buraków do cukrowni.  

Tranzyt buraków droga-
mi w Strzelinie, szczegól-
nie przez ulice Piłsudskiego 
i Bolka I Świdnickiego jest 
niemożliwy.  Rozwiązanie dla 
wąsko określonej grupy pod-
miotów z tego typu przejaz-
dami o charakterze bardziej 
lokalnym przygotowywać 
powinien  powiat w oparciu 
o sieć swoich dróg powiato-
wych w okolicy miasta.

Jednocześnie gmina pod-
trzymuje uwagi dotyczące 
konieczności dopełnienia 
znaków informacyjnych 
szczególnie do strony Oławy 
i A4.

Kierownik budowy zo-
bowiązał się pilnie zlecić 
realizacje nowych zna-
ków i po skonsultowaniu 
ich treści montaż, w pasie 
dróg wojewódzkich w celu 
wzmocnienia przekazów in-
formacyjnych.

RED

Stan surowy ma być do końca roku Ratusz rośnie…
W  szybkim tempie prowadzone są  prace 
związane z  odbudową strzelińskiego ratu-
sza. Aktualnie główny wykonawca, Usłu-
gi Remontowo-Budowlane „Ciepły Dom” 
z  Karnkowa, kontynuuje wykonywanie ele-
mentów konstrukcyjnych (słupy żelbetowe, 
ściany konstrukcyjne oraz ramy) trzeciej kon-
dygnacji (pierwsza część poddasza) ratusza. 
W piwnicach trwają prace przy spoinowaniu 
kamiennych ścian i sklepień. 

Powierzchnia użytkowa ca-
łego ratusza wyniesie ponad 
3,1 tys. m2, a kubatura nad-
ziemnej części budynku ra-
zem z istniejącą wieżą to po-
nad 16 tys. m3. 

Odbudowany ratusz 
po oddaniu do użytkowania 
stanie się nową siedzibą Urzę-
du Miasta i Gminy w Strzeli-
nie. Przypomnijmy, że nowy 
ratusz powstaje na starych 
fundamentach z historyczny-
mi piwnicami i odbudowa-
ną wieżą ratuszową. W mi-
nionym roku wykonawca 
zrealizował większość prac 
budowlanych w piwnicach 
– wykonano zabezpieczenia 
starych murów i wylano pły-
ty denne w poszczególnych 

pomieszczeniach piwnic. Po-
nadto w części zachodniej 
i południowej dawnego ratu-

sza odsłonięto sklepie-
nia piwnic. Sprawdzo-
no ich stan, wykonano 
instalację wentylacji 
piwnic, przy okazji wy-
mieniając częściowo za-
syp i wykonując nowe 
wylewki. 

Na koronie murów 
wykonano potężnie 
zbrojone wieńce pod-
walin ścian, które mają 
za zadanie przenieść 
ciężar nowego ratusza. 
Rozpoczęto również 
stawianie ścian kon-
strukcyjnych parteru 
ratusza. W pierw-
szym półroczu 2021 
r. wykonano elementy 
konstrukcyjne (słu-
py żelbetowe, ściany 
konstrukcyjne, ramy, 
wieńce i stropy) oraz 
ściany działowe parte-
ru, pierwszego i dru-
giego pietra przyszłego 
ratusza. Oczyszczono 
kamienne ściany i skle-
pienia piwnic oraz sko-
rygowano i naprawio-
no przejścia pomiędzy 
pomieszczeniami.

RED
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Gminy jest Michał Ostrowski

Zgodnie ze statutem Gmi-
ny Strzelin oraz ustawie 
o samorządzie Rada Miejska 
Strzelina wybiera spośród 
radnych członków poszcze-
gólnych komisji. W obec-
nej kadencji takich jest pięć. 
Komisje te wydają opinie 
w sprawie proponowanych 
projektów uchwał, wnio-
sków, skarg, apeli i petycji.  
Komisja Budżetu i Rozwoju 
Gospodarczego jest ciałem 
doradczym oraz opiniującym.

O pracy komisji
- Do najważniejszych 

zadań komisji należy opi-
niowanie projektu uchwały 
budżetowej oraz wielolet-
niej prognozy finansowej 
na rok kolejny wraz z glo-
sowaniem wniosków, ana-
lizą wykonania budżetu za 
półrocze, opiniowaniem 
uchwał związanych z ab-
solutorium i udzieleniem 
votum zaufania dla Burmi-
strza Miasta i Gminy Strze-
lin, opiniowaniem uchwał 
o podatkach oraz wykony-
wania cyklicznych zadań 
wynikających z przyjęte-
go planu pracy komisji 
na dany rok - opisuje Michał 
Ostrowski. 

Spotkania komisji odbywa-
ją się minimum raz w miesią-
cu przed sesją rady, a w razie 
potrzeby częściej. Na nich 
opiniuje się złożone projekty 
uchwał i wnioski, co poprze-
dzone jest z dyskusją - czę-
sto dość obszerną. - Jako 
radni wychodzimy z za-
łożenia, że na komisjach 
nie ma ograniczeń czaso-
wych w wypowiedziach, 
aby każdy temat dokładnie 
zbadać i omówić - doprecy-
zowuje radny.

Spotkania komisji odby-
wają się również w terenie, 
aby mogła przyjrzeć się nie-
którym tematom z bliska. - 
To dobra praktyka, ponie-
waż widzimy dany problem 
i jesteśmy w stanie podjąć 
najlepszą decyzję. Na spo-
tkania komisji zapraszamy 
gości, przedstawicieli in-
nych samorządów, spółek 
oraz, co najważniejsze, 
mieszkańców gminy Strze-
lin. Dla nich drzwi na po-
siedzenia są zawsze otwar-
te - zaprasza przewodniczący. 

Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Gminy pod lupą „Nowin Strzelińskich”

Finanse, inwestycje i gospodarka 
Rozpoczynamy cykl rozmów z przewodniczącymi poszczególnych komisji Rady Miejskiej Strze-
lina, pragnąc przybliżyć czytelnikom ważne informacje dotyczące zakresu i charakterystyki ich 
prac. W tym wydaniu „Nowin Strzelińkich” o działaniach  komisji, a także o planach rozwoju opo-
wie radny Michał Ostrowski, przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Gminy.

- Podczas spotkań komi-
sji cyklicznie opiniujemy 
zmiany uchwały budże-
towej w ciągu roku oraz 
o zaciąganiu zobowiązań. 
Podsumowując Komisja 
Budżetu i Rozwoju Gospo-
darczego Gminy zajmuje 
się tematami finansowy-
mi, inwestycyjnymi, go-
spodarczymi oraz innymi 
związanymi z zakresem 
działań komisji. Jako prze-
wodniczący jestem pełen 
uznania dla wszystkich 
członków naszej komisji, 
ponieważ dyskusje są me-
rytoryczne - bez względu 
na przynależność klubową 
- podsumowuje radny.

O rozwoju miasta 
oraz planach

Zapytaliśmy także Micha-
ła Ostrowskiego o działa-
nia na rzecz mieszkańców. 
- W okręgu nr 1, w któ-
rym mieszkańcy Strzeli-
na obdarzyli mnie zaufa-
niem, w ostatnim czasie 
zostało zrealizowanych 
wiele ważnych inwestycji 
i remontów. Warto wspo-
mnieć o odwodnieniu 
kolejnej części ul. Sien-
kiewicza oraz o uzupeł-
nieniu nawierzchni masą 
bitumiczną, wymianie 
słupów oświetleniowych, 
zainstalowaniu trybun 
w kompleksie sportowym 
przy Szkole Podstawowej 
nr 4, modernizacji węzła 
przesiadkowego przy PKP, 

wykonaniu drogi łączącej 
ul. Grunwaldzką z ul. Oku-
lickiego (przy Aquaparku), 
doposażeniu Parku Jorda-
nowskiego w urządzenia 
zabawowe oraz o budowie 
kolejnych alejek na cmen-
tarzu. Bardzo ważnym 
elementem są również 
mniejsze działania w za-
kresie gospodarki komu-
nalnej: koszenie traw, na-
prawy ubytków w ulicach 
i chodnikach, zamiatanie 
i czyszczenie dróg, mo-
dernizacja oznakowania 
pionowego oraz poziome-
go, bieżące czyszczenie 
kanalizacji i utrzymanie 
zieleni oraz placów zabaw. 
W najbliższym czasie zo-
staną zrealizowane dwa 
kolejne remonty ulic - Ma-
tejki (najprawdopodobniej 
ta inwestycja zakończy się 
w 2022 r.) oraz pierwszy 
etap Łokietka. W obydwu 
przypadkach remont bę-
dzie kompleksowy z wy-
mianą systemów wodno-
-kanalizacyjnych oraz 
innych mediów. Moder-
nizacji zostanie też pod-
dany chodnik przy Szkole 
Podstawowej nr 4. Jako 
radny z tego okręgu zabie-
gam również o remont ul. 
Żwirki i Wigury oraz ul. 
Chrobrego, wymianę na-
wierzchni ul. Wiśniowej, 
dokończenie odwodnienia 
ul. Sienkiewicza, remont 
chodników przy blokach 
wzdłuż ul. Dubois oraz bu-

dowę nawierzchni z kost-
ki betonowej przy boksie 
na odpady przy tejże ulicy 
- nakreśla plany Radny.

O problemach 
i współpracy 
Warto również zwrócić 
szczególną uwagę na kwestię 
zapylenia części miasta. Du-
żym problemem jest nasilony 
ruch, jednak ten temat uza-
leżniony jest od decyzji woje-
wództwa i sejmiku. - Budo-
wa obwodnicy sprawiłaby, 
że w naszym mieście było-
by bezpieczniej i bardziej 
ekologicznie. Nie może-
my doprowadzić do sytu-
acji, w której, w związku 
z remontem ul. Wolności, 
ruch pojazdów ciężaro-
wych zostanie przerzucony 
na ul. Piłsudskiego oraz 
ul. Bolka I Świdnickiego 
- charakteryzuje samorzą-
dowiec. - Chciałbym rów-
nież podkreślić ogromną 
pracę burmistrza, urzęd-
ników oraz spółek SCSE, 
ZWiK-u, CUKiT-u, SOK-
-u, Biblioteki, GOPS-u, 
straży miejskiej, zarządów 
osiedli, oraz szkół i przed-
szkoli. Samorząd to głów-
nie mieszkańcy, którym 
również należą się słowa 
uznania za aktywność. 
Mam nadzieję, że do koń-
ca kadencji w naszej gmi-
nie uda się zrealizować jak 
najwięcej zamierzonych 
planów - kończy Radny Mi-
chał Ostrowski.

Bartosz Ślusarz 

PIERWSZE PRACE 
JUŻ TRWAJĄ 

Na  terenie dawnego lodowiska, położone-
go między ulicami Wojska Polskiego, Kruczą 
i Młynarską w Strzelinie, trwają obecnie pra-
ce związane z budową zewnętrznej instalacji 
oświetlenia oraz monitoringu. Inwestycję re-
alizuje wyłoniona w ramach przetargu lokal-
na firma ZIE Mordko. Wartość zadania to 209 
tys. zł, a prace mają zakończyć się w połowie 
listopada. Wykonawca zdemontował już sta-
re słupy i  układa kable oświetleniowe. Jest 
to pierwszy etap inwestycji związanej z zago-
spodarowaniem terenu dawnego lodowiska. 

Kolejne etapy zadania, polegające m.in. na wykonaniu 
nawierzchni 
asfaltobetonowej 
płyty dawnego 
lodowiska, budo-
wie miasteczka 
rowerowego oraz 
toru rowerowego 
pumptrack ze stre-
fą bezpieczeństwa 
o nawierzchni syn-
tetycznej, wyko-
naniu nawierzchni 
asfaltowej alejek, 
przebudowie 
trybuny głównej 
obiektu, rozbiórce 
trybuny bocznej 
oraz dostawie i montażu urządzeń skateparku, elementów 
małej architektury i wykonaniu terenu zielonego gmina pla-
nuje wykonać już w przyszłym roku. 

Spowodowane jest to w dużej mierze faktem, że samorząd 
miał duży problem ze znalezieniem wykonawcy, który podjął-
by się kompleksowej realizacji inwestycji i przede wszystkim 
zmieścił się w kwocie przeznaczonej przez Gminę Strzelin 
na ten cel. Ogłaszając kolejne postępowania przetargowe, 
dzielono je na etapy z zamiarem umożliwienia przystąpienia 
do nich wykonawców, którzy specjalizują się w konkretnych 
branżach. Niestety, ceny materiałów budowlanych dynamicz-
nie z tygodnia na tydzień rosną i przekładało się to na zwięk-
szenie wartości zaplanowanego przedsięwzięcia. 

Władze lokalnego samorządu liczyły,  że oprócz wykonywa-
nych obecnie prac, uda się chociaż zrealizować jeszcze jeden 
etap inwestycji – pumptrack, miasteczko ruchu drogowego, ale 
wyniki kolejnego przetargu również nie były pomyślne. Dodat-
kowo przeanalizowano, że realizacja zadania ostatecznie przypa-
dałaby na okres jesienno-zimowy i z uwagi na warunki atmos-
feryczne mógłby wystąpić problem z ułożeniem tzw. warstwy 
ścieralnej nawierzchni asfaltobetonowej oraz nawierzchni syn-
tetycznej. Tym samym przedsięwzięcie i tak zostałoby odłożone 
w czasie (zapewne do wiosny przyszłego roku), a mieszkańcy 
w tym roku nie skorzystaliby z wykonanych atrakcji. Zasadne 
jest ogłoszenie przetargu na wykonanie dalszych prac objętych 
dokumentacją techniczną tuż po zapewnieniu niezbędnych 
środków finansowych, a tym samym przyjęciu uchwały budże-
towej na 2022 rok (planowo miałoby to nastąpić w grudniu 
2021 r.)  

Podsumowując, gmina absolutnie nie rezygnuje z kom-
pleksowego zagospodarowania terenu dawnego lodowiska, 
a  zaplanowane przedsięwzięcia zostaną jedynie przesunię-
te w czasie. Włodarze gminy przy każdej okazji podkreślają, 
że inwestycja jest ważna dla władz samorządowych gminy 
Strzelin, o czym najlepiej świadczą wykonywane obecnie prace 
związane z budową oświetlenia i monitoringu. Samorządow-
cy proszą o jeszcze trochę cierpliwości i mają nadzieję, że już 
w przyszłym roku wszyscy zainteresowani będą się cieszyć 
z realizacji tej inwestycji.  

RED

Prace na terenie dawnego lodowiska
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Poprawi odwodnienie terenów 
Osiedla Wschodniego

Dbałość o odpowiedni stan urządzeń melioracyjnych to ważne zadanie dla strzeliń-
skiego samorządu, a nasza gmina od lat pozyskuje na ten cel zewnętrzne środki. Nie-
dawno w Oleśnicy burmistrz Strzelina Dorota Pawnuk odebrała z rąk Wicemarszałka 
Województwa Dolnośląskiego Marcina Krzyżanowskiego promesę na wcześniej zreali-
zowaną konserwację ponad 900-metrowego odcinka otwartego rowu melioracyjnego. 
Chodzi o odcinek od ul. Oławskiej, idący wzdłuż Osiedla Wschodniego, w kierunku 
ujścia do Młynówki w okolicach Krzepic. Blisko 14-tysięczne dofinansowanie pozy-
skano w ramach konkursu na utrzymanie urzą-
dzeń melioracji wodnych, zorganizowanego 
przez samorząd wojewódzki. Przypomnijmy, 
że to zrealizowane zadanie obejmowało wykar-
czowanie oraz usunięcie zarośli, uformowanie 
skarp, nadanie spadku na całej długości, odmu-
lenie przepustów, a także zabezpieczenie skarp 
przez obsianie ich trawą. Prace wykonała firma 
Roboty Ziemne i Budowlane Dariusza Żuber-
ta. Całkowita kwota, wydatkowana przez gminę 
na to przedsięwzięcie to 35 670,00 zł. Pozyska-
ne dofinansowanie to 13 911 zł (blisko 40% 
kosztów inwestycji). Dodajmy, że umowę pod-
pisano 30 marca, a prace odebrano 8 czerwca.

Warto podkreślić, że wyremontowany rów 
odprowadza wodę z systemów kanalizacji 
deszczowej Osiedla Piastowskiego i rejonu 
ul. Glinianej. Ponadto inwestycja poprawiła odwodnienie terenów bezpośrednio 
przyległych do Osiedla Wschodniego. Ułatwi również meliorację licznych grun-
tów rolnych położonych w sąsiedztwie zmodernizowanego rowu.

RED

 Inwestycja poprawi odwodnienie terenów przyle-
głych do Osiedla Wschodniego

KONTROLOWALI RUCH W MIEŚCIE 
Straż Miejska w Strzelinie w ostatnim czasie prowadziła kontrole ruchu pojazdów, w związku z wprowa-

dzonymi ograniczeniami związanymi z remontem ul. Wolności w Strzelinie. Działania w znacznej mierze kon-
centrowały się wokół ulic Bolka I Świdnickiego oraz Piłsudskiego, gdyż obowiązuje tam zakaz poruszania się 
samochodów ciężarowych. - Wystawialiśmy jednoczesne patrole stacjonarne przy wlotach do tych ulic. 
Współdziałaliśmy w tym zakresie z Komendą Powiatową Policji w Strzelinie. Kierowcom pytającym 
o najdogodniejszy objazd wręczaliśmy informacje o wyznaczonych trasach objazdowych – podkreśla 
komendant Straży Miejskiej w Strzelinie Ireneusz Kuropka. Nie były to jednak jedyne działania strzelińskiej 
straży miejskiej. W lipcu funkcjonariusze podejmowali 97 różnorodnych interwencji, z których aż 15 doty-
czyło czworonogów. - Jedna z niedawnych interwencji dotyczyła nieprzytomnego mężczyzny, który 
leżał na chodniku przy ul. Bolka I Świdnickiego. Patrol został zatrzymany 
przez jednego z przechodniów, który poinformował o zaistniałej sytuacji. 
Straż monitorowała sytuację do czasu przybycia karetki – informuje Kurop-
ka. Strażnicy miejscy nadzorowali również przebieg IV Rodzinnego Biegu Patrio-
tycznego 1920 w Parku Miejskim im. Armii Krajowej oraz piknik rodzinny, a także 
zabezpieczaliśmy przebieg uroczystości związanych ze Świętem Wojska Polskiego.

RED

Gmina wspiera spółki wodne
Dwie działające na terenie gminy Strzelin spółki wodne otrzymają dotacje 
z budżetu lokalnego samorządu.

We wtorek, 17 sierpnia, w strzelińskim magistracie podpisano umowy. Spółka Wodna w Trześni otrzyma 
5000 zł, a Strzelińska Spółka Wodna, która swoim działaniem obejmuje m.in. obręb Dębnik, Szczodrowic 
i Strzegowa otrzyma wsparcie 7000 zł. Wysokość dotacji wynika z ilości urządzeń i kilometrażu rowów ob-
jętych działalnością wyżej wymienionych spółek. Umowy podpisali szefowie spółek – Józef  Teneta (Spółka 
Wodna w Trześni) oraz Edward Tracz (Strzelińska Spółka Wodna). 

Warto podkreślić, że strzeliński samorząd niezmiennie i od lat zachęca mieszkańców pozostałych sołectw 
do zakładania i prowadzenia spółek. Gmina, oprócz cyklicznych dofinansowań, oferuje również  daleko idą-
cą pomoc przy niezbędnych formalnościach – przygotowaniu statutu, pozyskiwaniu wykonawców prac i ich 
planowaniu. Dodajmy, że pracownicy magistratu deklarują też udział i merytoryczne wsparcie w spotkaniach 
organizacyjnych dotyczących tworzenia spółek wodnych.  

RED

Wielu skorzystało z okazji

Spisywali w sołectwach
Sporym zainteresowaniem mieszkańców cieszyła się gmin-
na akcja spisowa zrealizowana w lipcu i w sierpniu w sołec-
twach gminy Strzelin. 

Mieszkańcy 
wszystkich naszych 
sołectw mieli moż-
liwość spełnienia 
obywatelskiego obo-
wiązku związanego 
z Narodowym Spi-
sem Powszechnym 
Ludności i Mieszkań. 
Od 19 lipca do 13 
sierpnia przedstawi-
ciele strzelińskiego 
magistratu ze spe-
cjalnie powołanego 
gminnego biura spisowego odwiedzali kolejne sołectwa i spisywali chętnych 
mieszkańców w świetlicach lub innych wcześniej ustalonych miejscach. 

Na przykład mieszkańcy Szczodrowic spisywali się w Białym Kościele, Skoro-
szowic - w Nieszkowicach, a Ulszy – w Brożcu.  Efekty akcji są wymierne i całkiem 
satysfakcjonujące, bo przedstawiciele gminy spisali aż 760 osób. Bardzo duże zain-
teresowanie akcją było np. w Białym Kościele. Dodajmy, że w niektórych świetli-
cach urzędnikom towarzyszyli gminni rachmistrzowie, którzy skorzystali z okazji 
pozyskania chętnych do spełnienia tego ważnego obywatelskiego obowiązku.

Przy okazji przypominamy, że spis trwa do 30 września.  Podstawową metodą 
realizacji obowiązku spisowego jest samospis poprzez aplikację spisową: spis.gov.pl 

W przypadku braku dostępu do Internetu można spisać się w Urzędzie Miasta 
i Gminy w Strzelinie, na specjalnie przygotowanym w tym celu stanowisku kom-
puterowym, które jest przygotowane na parterze, pokój nr 11. Członkowie wcho-
dzący w skład Gminnego Biura Spisowego w Gminie Strzelin chętnie pomagają 
w razie potrzeby. Pomieszczenie jest udostępniane w godzinach pracy urzędu. 

Jeśli nie spiszemy się samodzielnie, skontaktuje się z nami rachmistrz spi-
sowy, który będzie dzwonić z numeru: 22 828 88 88 lub 22 279 99 99 (numer 
infolinii spisowej).

RED
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Oddział ginekologiczno-
-położniczy oraz neona-

tologiczny strzelińskiego szpitala zawsze cieszył się 
dużym uznaniem wśród mam, których potomstwo 

przyszło na świat właśnie u nas. O obecnej sytuacji, 
plusach porodu w Strzelinie oraz planach rozwoju 
opowiedział „Nowinom Strzelińskim” dr Piotr Jan-

kowski - lekarz kierujący oddziałem neonatologicz-
nym, neonatolog z 15-letnim doświadczeniem pracy 
w oddziałach klinicznych, współpracujący z wieloma 

placówkami na Dolnym Śląsku.

Dlaczego warto rodzić w Strzelinie? - Największym atu-
tem naszej placówki jest możliwość zapewnienia mamie 
modelu opieki zbliżonego do indywidualnego, co wyni-
ka z tego, że oddział jest kameralny. Nie ma dużo pa-
cjentek, dzięki czemu możemy poświęcić im więcej cza-
su i być dla nich bardziej do dyspozycji niż ma to miejsce 
w dużych ośrodkach - opisuje lekarz. - Łatwiej jest nam 
wówczas nawiązać kontakt, poświęcić więcej czasu, wy-
konać więcej procedur, w tym również USG, które otrzy-
maliśmy od strzelińskiego samorządu. Są to badania, 
które nie obciążają dziecka i nie są standardem w innych 
placówkach. Ponadto wspomagamy laktację. 

Oprócz tego dużym atutem jest możliwość wzięcia 
udziału w porodzie rodzinnym. Ojciec dziecka ma 
przeprowadzany test przeciwko COViD-19. Jeżeli wy-
nik jest ujemny, wówczas może on uczestniczyć w akcji 
porodowej. Po porodzie może przebywać w sali razem 
z mamą i dzieckiem. Jest to bardzo intymny, prywatny 
czas dla rodziny, kiedy mogą zostać sami. W związku 
z wymogami sanitarnymi, z reguły trwa do 2 godzin 
po porodzie - tłumaczy. Oddział strzeliński jest I stopnia 
referencyjności, mamy mogą rodzić od 37 tygodnia ciąż. - 
Niemniej, gdy trafi do nas pacjentka w 36 tygodniu, 
w porozumieniu z lekarzem położnikiem i neonatolo-
giem, jeżeli ciąża przebiegała prawidłowo, bez dużych 
obciążeń, czy czynników ryzyka możemy przyjąć pa-
cjentkę do porodu - mówi lekarz. Na oddziale porodowym 

Oddziałęm neonatologicznym strzelińskiego szpitala kieruje dr Piotr Jankowski (na zdjęciu z pielę-
gniarką koordynującą)

Historia 92-letniego leka-
rza ze Strzelina to gotowy 
scenariusz co najmniej kilku 
prawdziwie hollywoodzkich 
obrazów – w tym dramatu 
wojennego, filmu przygo-
dowego, polskiej wersji Dr. 
House’a, ale znalazłoby się 
tez sporo materiału na filo-
zoficzne kino moralnego nie-
pokoju, okraszonego jednak 
niezłym humorem i pozytyw-
nym przekazem. W lipcu roz-
poczęły się zdjęcia do filmu 
o życiu i pracy Juliusza Kubi-
sza. Dokument powstaje przy 
wsparciu patronów. 

Podobno życie pisze naj-
lepsze scenariusze – to znane 
powiedzenie ma w sobie oczy-
wiście wiele prawdy, ale niestety 
też wiele goryczy. Bo niestety 
najlepsze scenariusze bardzo 
rzadko zmieniają się w opo-
wiedzianą historię. Czasami 
brakuje odwagi samemu boha-
terowi, aby podzielić się wła-
snym życiem. Czasami brakuje 
rzemieślnika, który sprawnie 
opowie cudzą historię, a cza-
sami prozaicznie zwykłego 
spotkania, które zainicjuje po-

„Zapraszamy mamy do rodzenia w Strzelinie”Kameralny oddział, 
który przyciąga 
pacjentki z wielu 
powiatów szpital jest w stanie przyjąć ok. 15 pacjentek rodzą-

cych. Tyle samo może przyjąć oddział noworodkowy. 
Mogą się zdarzyć sytuacje, kiedy ilość jest mniejsza, jest 
to podyktowane charakterystyką zdrowotną noworod-
ków, gdy dziecko wymaga wzmożonej opieki, wówczas 
przebywa dłużej na oddziale i jest równoznaczne z tym, 
że to miejsce jest zajęte. - Obecnie obłożenie oscyluje 
w przedziale 4-6 noworodków na oddziale. Z regu-
ły w sali mamy 2 pacjentki. Jeżeli obłożenie jest 
małe, mama w oddziale może być sama. Mamy 
dwie panie w sali porodowej, do tego dwie panie 
na oddziale neonatologicznym, gdzie wspólnymi 
siłami pomagamy mamom, zwłaszcza w okresie 
połogowym - opisuje doktor. I dodaje, że najważniej-
szy jest rozwój. - Planujemy wzbogacenie kadry me-
dycznej o nowych pracowników, unowocześnienie 
sprzętu, który mamy, szkolenia, kursy, po to, aby 
cały czas aktualizować wiedzę i być na bieżąco. 
Wkrótce otworzymy szkołę rodzenia. Złożony jest 
też wniosek o wsparcie oddziału laktatorem IV ge-
neracji. Jesteśmy otwarci na nowoczesne rozwiąza-
nia, na bieżąco staramy się uzupełniać sprzęt, tak 
aby mamy czuły się u nas zaopiekowanie - informu-
je. Kto może rodzić w Strzelinie?

- Do porodu może się zgłosić każda kobieta. 
W przeszłości do strzelińskiego szpitala zgłaszały 
się mamy nie tylko z Dolnego Śląska. Warto skon-
taktować się wcześniej ze szpitalem. Zwłaszcza 
przyszłe mamy, które rozważają cesarskie cięcie 
i mają wskazania medyczne do tego. Najlepiej, 
gdy zgłoszą się wcześniej, nawiążą kontakt z ka-
drą medyczną, tak, aby ustalić planowy termin 
przyjęcia dziecka na świat. W naszym szpitalu 
rodziły pacjentki z Wrocławia i okolic, Brzegu, 
Namysłowa, Ząbkowic Śląskich, Ziębic i zawsze 
cieszyliśmy się ich dobrą opinią.  Zapraszamy 
serdecznie wszystkie mamy do rodzenia w naszej 
placówce - zaprasza dr. Piotr Jankowski.

Bartosz Ślusarz

„Nieśmiertelny” 
lekarz ze Strzelina Powstaje film o życiu Juliusza Kubisza

wstanie dokumentu filmowego 
lub radiowego. O właśnie takim 
spotkaniu, które rozpoczęło 
przygotowania do produkcji 
opowiada Piotr Biniek, pomy-
słodawca filmu. 

- Ten film traktuję jako 
swoją powinność – wyjaśnia 
reżyser  dokumentu. Miałem 
okazję poznać historię tego 
wyjątkowego człowieka, po-
słuchać opowieści o czasach 
wojennych i barwne losy 
powojennej służby zdrowia. 
Juliusz ma wspaniały dar 
opowiadania, do tego feno-
menalną pamięć do szcze-
gółów - dodaje.

Lekarz i filmowiec spotka-
li się kilka lat temu w górach 
podczas praktyki jogi. Juliusz 
Kubisz jest nie tylko czyn-
nym lekarzem, pracującym 
na co dzień w strzelińskich 
przychodniach, ale też aktyw-
nym sportowcem, górskim 
piechurem i… pielgrzymem. 
W filmie pojawi się także wą-
tek muzyczny. 

- Dla mnie jednak przede 
wszystkim historia Juliusza 
to gotowy musical – wyja-

śnia Piotr Biniek  - Juliusz 
jest dźwiękiem. I to ja-
kim! Ma wspaniały silny 
głos, ogromny repertuar 
w różnych językach. Warto 
zauważyć, że są to często 
pieśni jeszcze przedwo-
jenne, dziś już niestety 
zapomniane. Dlatego tym 
bardziej warto je zachować 
- podkreśla. 

Film o roboczym tytule 
„Nieśmiertelny – życie Juliusza 
Kubisza” powstaje dzięki zbiór-

ce społecznej. Link do zbiórki 
można znaleźć na stronie www.
zrzutka. Trailer filmu dostępny 
jest na kanale youtube. 

Informacja 
o autorach  filmu:

Piotr Biniek – producent 
i reżyser filmu. Prezes Stowa-
rzyszenia Akademia Komu-
nikacji Społecznej ze Szcze-
cina, dziennikarz prasowy 
i telewizyjny. Nagrodzony 
w 2019 roku przez burmi-

strza Polic jako zasłużony 
działacz na rzecz kultury 
w gminie Police. Laureat na-
grody Zielonego Feniksa za 
edukację na rzecz ekoener-
getyki. Współautor  cyklu 
programów ekologicznych 
Podmuch Energii dla TVP 
1.  Reżyser i scenarzysta 
filmów nagradzanych fil-
mów muzycznych „Świdwie 
Sanctus” i „Pieśń Bielika”. 
Pomysłodawca i reżyser ani-
mowanego filmu z udziałem 

Krystyny Czubówny „Niech 
wieje wiatr”. Założyciel 
i dyrygent Tanowskiego 
Bractwa Śpiewaczego. 

Bartosz Jurgiewicz - do-
świadczony szczeciński ope-
rator filmowy, laureat wielu 
prestiżowych nagród między-
narodowych. Współpracow-
nik m.in.: TVP, Canal PLUS, 
TVN, Discovery.

Nagrody, wyróżnienia:
2019 – 1 miejsce w Szczecin 

Film Festival 2019 filmu Świdwie 
Sanctus – realizacja zdjęć i montaż

2016 – „Ucieczka z piekła” - na-
groda główna na festiwalu „Czło-
wiek w zagrożeniu” w Łodzi

2013 – Nominacja do nagrody 
dziennikarskiej roku Pomorza 
Zachodniego

2012 - Reprezentant Pol-
ski z filmem „Ucieczka z Raju” 
na Finale Światowej Konferencji 
Produkcji Telewizji Publicznych 
„Input Sydney 2012”

2012 - „Ucieczka z Raju” kwali-
fikacja w 1-szej dziesiątce festiwalu 
w Monte Carlo

2012 - „Ucieczka z Raju” kwali-
fikacja w na festiwalu w Dallas

2012 – „Podmuch energii” 
(zdjęcia) – Srebrny Delfin na fe-
stiwalu Cannes Corporate & TV 
Awards 2012
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Burmistrz Miasta i Gminy Strzelin, Strzelińska Rada Seniorów oraz Fundacja Alzhe-
imerowska we Wrocławiu to inicjatorzy otwartego wykładu dla mieszkańców gminy, 
na temat chorób otępiennych m.in. Alzheimera.

Spotkanie, które prowadził Mi-
chał Hajtko – Prezes Fundacji 
Alzheimerowskiej we Wrocławiu 
odbyło się w Strzelińskim Ośrod-
ku Kultury w środę, 18 sierpnia. 
Temat chorób otępiennych jest 
ważnym problemem społecznym. 
Dziś w naszym kraju ponad 500 
tysięcy osób żyje z otępieniem, 
w tym 300 tysięcy z chorobą Al-
zheimera. Prognozy wskazują, 
że za 25 lat będzie ich dwa razy 
więcej. Problem dotyczy przede 
wszystkim osób starszych, w wie-
ku powyżej 60-65 lat. Im człowiek 
starszy, tym większe jest ryzyko 
pojawienia się objawów otępienia. 
Szacuje się, że wśród osób najstar-
szych, po 80 roku życia, co piąta 
osoba ma objawy demencji.

Zmiany zachowania osób z pierw-
szymi objawami otępienia często lek-
ceważone, tłumaczone podeszłym wiekiem, pozostają bez diagnozy i leczenia. Choroba otępienna może trwać kilkanaście 
lat, a bliscy często nie potrafią pomóc, bo brak im podstawowej wiedzy o objawach, postępowaniu choroby, miejscach, 
gdzie można otrzymać pomoc. Osoby żyjące z chorobą otępienną potrzebują być traktowane jak równoprawni współ-
obywatele, którzy chcą być aktywni, zaangażowani, potrzebni i obdarzeni szacunkiem. Ich zachowania i umiejętności 
mogą się różnić w zależności od wieku lub stopnia zaawansowania choroby, ale zawsze potrzebują i mają prawo do życia 
w przyjaznym, życzliwym dla nich środowisku, w którym czują się bezpiecznie i mogą liczyć na pomoc innych. Aby 
stworzyć im takie warunki, konieczna jest edukacja społeczna i wielosektorowa, stąd współpraca samorządu gminy 
i organizacji społecznych seniorów z Fundacją Alzheimerowską.

Michał Hajtko zachęcił do kontaktu mieszkańców, którzy chcieliby skorzystać z profesjonalnej pomocy oferowanej 
przez Ośrodek Alzheimerowski w Ścinawie. Celem ośrodka, oprócz leczenia, jest sprawowanie kompleksowej opieki 
lekarskiej, psychologicznej i rehabilitacyjnej, przez lekarzy specjalistów z zakresu neurologii i psychiatrii. Więcej infor-
macji nt. działalności ośrodka można uzyskać pod nr tel: 768491665, 76849 16 00 lub 605 544 988. 

Dodajmy, że podczas spotkania, w holu SOK-u działał mobilny punkt spisowy, przygotowany przez Urząd Miasta 
i Gminy w Strzelinie.

RED

Wykład prowadził Michał Hajtko – Prezes Fundacji Alzheimerowskiej we Wrocławiu

Im człowiek starszy, tym większe ryzyko pojawienia się objawów otępienia 

O chorobie Alzheimera 

Szanowni Państwo,
Kilkanaście ostatnich miesięcy wniosło w nasze życie wiele bardzo poważ-

nych zmian. Mały, niewidoczny dla oka wirus z Chin  praktycznie zdemolował 
nasze życie we wszystkich jego aspektach:  gospodarczym, oświatowym, 
kulturalnym, sportowym, ale przede wszystkim zdrowotnym i społecznym. 
Od pierwszych dni pandemii towarzyszy nam strach i troska o zdrowie i życie 
najbliższych osób, szczególnie starszych członków naszych rodzin, przyjaciół 
i  znajomych. Wielu naszych bliskich musieliśmy pożegnać już na  zawsze, 
a sporo osób do dziś walczy ze skutkami przechorowania  COVID – 19. 

Ograniczamy spotkania i  bezpośrednie kontakty, odwoływaliśmy wy-
darzenia rodzinne i  gminne. Z  obawą słuchamy o  kolejnej jesiennej fali 
zachorowań, bo nie jesteśmy w stanie przewidzieć jej przebiegu i skutków.  

W tym przypadku z pomocą przychodzi nauka i zdobycze naszej cywiliza-
cji. Szczepionki opracowane w laboratoriach pod czujnym okiem naukow-
ców nie raz chroniły nas przed zakaźnymi chorobami. 

Dlatego gorąco Państwa zachęcam do zaufania nauce i lekarzom. To au-
torytety medyczne, a nie internetowe opinie,  są najlepszym źródłem wie-
dzy na temat skuteczności szczepionek i ich wpływu na nasze organizmy. 

Bardzo proszę, skorzystajmy z  Narodowego Programu Szczepień, bo  na  ten 
moment jest to jedyne wypracowane rozwiązanie, aby uniknąć kolejnego lock-
downu, zdalnego nauczania w szkołach, zamykania kin i sal sportowych, odwo-
ływania spotkań i wydarzeń, a przede wszystkim paraliżu naszej służby zdrowia. 

Zapraszam do gminnego punktu szczepień, które prowadzi nasza gminna 
przychodnia – Publiczny Zakład Lecznictwa Ambulatoryjnego w Strzelinie. 
Na szczepienie można się zarejestrować  za pośrednictwem strony www.gov.
pl/szczepimysie lub telefonicznie (tel. 71 39 21 256 lub 71 79 38 560).

Szczepimy się, bo chcemy być razem, bo kochamy i dbamy o innych. 

Pozdrawiam serdecznie
Dorota Pawnuk 

Burmistrz Miasta i Gminy Strzelin
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Starostami tegorocznych 
dożynek byli: Agnieszka Łu-
kasz i Rafał Gierczak, a w so-
łeckim święcie plonów wzięli 
udział m.in. burmistrz Doro-
ta Pawnuk i przewodniczący 
rady miejskiej Ireneusz Sza-
łajko. Ksiądz poświęcił oka-
zały dożynkowy chleb, jak 
i piękny wieniec.

Liczne dożynkowe atrak-
cje przygotowano na terenie 
rekreacyjnym przy wiejskiej 
świetlicy. Dla najmłodszych 
przewidziano m.in. dmu-
chany zamek, przejażdżkę 
na małych quadach, wodne 

 Organizatorzy przewidzieli m.in  pieczoną świnię Dożynkowy chleb to tradycja święta plonów

Mieszkańcy licznie wzięli udział w imprezie

W konkursie „Ładna Fasada” można uzyskać nawet 30 tys. zł

Ostatni dzwonek na złożenie wniosku
Przypominamy, że tylko do 31 sierpnia Urząd Miasta i Gminy Strzelin czeka na zgłoszenia 
w ramach konkursu pn. „Ładna Fasada”. Przypomnijmy, że konkurs działa od 2014 r. i cieszy 
się bardzo dużym zainteresowaniem. Skierowany jest do osób fizycznych, prawnych, wspól-
not i  spółdzielni mieszkaniowych nie wpisanych do  rejestru zabytków, które ze  względu 
na swe położenie na terenie gminy Strzelin, detale architektoniczne, czy też historię, stano-
wią cenne obiekty kultury, warte wyróżnienia, upowszechnienia i ochrony.

 
Podstawą do przyznania nagród są osiągnięcia remontowe lub modernizacyjne o istotnym znaczeniu dla 

ekspozycji budynków. Nagrody mają formę pieniężną i są przyznawane w wyniku przeprowadzenia kon-
kursu wniosków. Łączna pula nagród wynosi  100 tys. zł. Wnioski można składać od 1 lipca do 31 sierpnia. 
Ważne jest, że prace przy budynku muszą być zakończone przed złożeniem wniosku i nie później niż w roku 
poprzedzającym jego złożenie. W ubiegłym roku, z uwagi na pandemię COVID-19 zrezygnowano z kon-
kursu, ale co ważne, wnioskodawcom, którym termin złożenia wniosku upływał w 2020 roku, wydłużono 
termin do jego złożenia o kolejny rok. Do konkursu mogą być zgłaszane jedynie budynki wybudowane 
do 2000 roku. 

Przy ocenie wniosków brane są pod uwagę: lokalizacja budynku, jednorodność wykonywanych prac przy, 
zakres prac głównych objętych wnioskiem do nagrody oraz prac towarzyszących dotyczących poprawy 
funkcjonowania i wizerunku budynku, wielkość remontowanego/modernizowanego obiektu, wygląd i ogól-
ne wrażenie w tym atrakcyjność formy i kolorystyki w kontekście otaczającej przestrzeni, stopień i zakres 
skomplikowania realizacji remontowanych/modernizowanych elementów architektonicznych. Wyniki zo-
staną ogłoszone pod koniec września, zazwyczaj podczas oficjalnej części Święta Patrona Miasta Strzelina 
Michała Archanioła. Zwycięzcom wręczone zostaną wówczas czeki potwierdzające przyznanie nagrody.

RED

W sobotę, 21 sierpnia 
w Trześni odbyły się dożyn-
ki. Jak co roku cieszyły się 
dużym zainteresowaniem 
mieszkańców, którzy wykaza-
li się ogromnym zaangażowa-
niem i niesamowitą kreatyw-
nością w tworzeniu dekoracji.
Uroczystości rozpoczęły się 
Mszą Świętą, którą odpra-
wił ksiądz Janusz Betkowski. 
Udział w mszy, zorganizo-
wanej pod kapliczką, wzięli 
także burmistrz Dorota 
Pawnuk oraz sekretarz 
gminy Kazimierz Na-
hajło. Po mszy, szefowa 
gminy podziękowała 
mieszkańcom za inicja-
tywę i organizację doży-
nek na tak wysokim po-
ziomie. O jak najlepszą 
atmosferę wśród dzieci 
zadbał Strzeliński Ośro-
dek Kultury, który zorga-
nizował atrakcje, zabawy 
i różnego typu aktywno-
ści. Oprócz tego, swo-
ją obecnością dożynki 
uświetniła po sąsiedzku 
Ochotnicza Straż Po-
żarna z Brożca, dzięki 
której mieszkańcy nie 
tylko mogli czuć się bez-
piecznie, ale także np. 
zobaczyć jak wygląda 

Dożynki na bogato
W  niedzielę, 15 sierpnia w  Pęczu odbyły się 
dożynki wiejskie. Już tradycyjnie nie zabra-
kło licznych atrakcji, a  świecką część święta 
plonów poprzedziła msza dziękczynna, którą 
odprawił ksiądz Przemysław Paruch z parafii 
pw. Podwyższenia Krzyża św. w Strzelinie. 

kule i stoisko zabawkowe. 
Z tych atrakcji korzystano 
za darmo. Był też punkt 
z lodami zapewniony przez 
strzelińską lodziarnię „Po-
czuj Mietę”. O spragnionych 
zadbała restauracja „Bie-
siadowo”, a organizatorzy 
przygotowali też pieczoną 
świnkę, pyszne ciasta i wie-
le innych smakołyków. Nie 
zabrakło też okazałego tortu 
przygotowanego specjalnie 
na jubileusz XX-lecia miej-
scowego klubu piłkarskiego 
K o r o n a  
Pęcz             Szcza-

O muzyczną oprawę zadbał m.in. zespół Husynianki

win. Podczas dożynek wy-
różniono i uhonorowano 
najbardziej zasłużonych 
działaczy Korony. O mu-
zyczną i wokalną stronę do-
żynek zadbali: zespół Husy-
nianek z Gęsińca oraz Jacek 
Kramarz ze Strzelińskiego 

Ośrodka Kultury. Nasz ośro-
dek kultury dodatkowo wy-
delegował animatorkę, która 
zajęła się młodymi mieszkań-
cami, skręcając balony oraz 
wykonując zmywalne tatuaże. 
Ostatnim punktem dożyn-

kowego programu była za-
bawa taneczna, która trwała 
do późnego wieczora. Warto 
podkreślić, że podczas tego 
wydarzenia aktywnie promo-
wano szczepienia przeciwko 
COViD 19.

RED

Święto plonów w Trześni
wóz strażacki od wewnątrz. 
Ponadto Wojsko Polskie 

z Wrocławia 31 Dolnośląski 
Batalion Radiotechniczny 

Dekoracje dożynkowe w Trześni zawsze zdobią całe sołectwo

zachęcał do zasilenia sze-
regów armii - chętne osoby 
mogły postrzelać do tarczy. 
Nikomu nic nie groziło, gdyż 
strzały były oddawane do tar-

czy elektronicznej, a wyniki 
można było od razu spraw-
dzić na komputerze. Oprócz 
tego żołnierze z 31. Batalionu 
Radiotechnicznego z Wro-
cławia mieli na wyposażeniu 
Radiostację Harris na samo-
chodzie Honker. Starostami 
dożynek w Trześni byli Ewe-
lina Kałuża i Rafał Zarewicz, 
ale jeszcze raz należy pod-
kreślić, że w organizacji brali 
wszyscy mieszkańcy Trześni. 
Jedni przygotowali potrawy, 
inni dekoracje i dostarczyli 
produkty lub udzielili wspar-

cia finansowego 
w formie zbiórki. 
Dzięki tak soli-
darnej postawie, 
w trakcie dożynek 
można było po-
czuć atmosferę 
dobrej zabawy, ale 
także prawdziwej 
jedności mieszkań-
ców. Na dożynkach 
pojawił się również 
rachmistrz spiso-
wy, dzięki któremu 
przybyli mogli do-
konać spisu.

Po zaledwie 3 
minutach, można 
było wrócić do ko-
rzystania z atrakcji 
dożynkowych.

RED

Tradycyjnie podczas święta plonów poświęcono chleb dożynkowy Mieszkańcy licznie uczestniczyli we Mszy Świętej
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W konkursie „Ładna Fasada” można uzyskać nawet 30 tys. zł

Ostatni dzwonek na złożenie wniosku
Przypominamy, że tylko do 31 sierpnia Urząd Miasta i Gminy Strzelin czeka na zgłoszenia 
w ramach konkursu pn. „Ładna Fasada”. Przypomnijmy, że konkurs działa od 2014 r. i cieszy 
się bardzo dużym zainteresowaniem. Skierowany jest do osób fizycznych, prawnych, wspól-
not i  spółdzielni mieszkaniowych nie wpisanych do  rejestru zabytków, które ze  względu 
na swe położenie na terenie gminy Strzelin, detale architektoniczne, czy też historię, stano-
wią cenne obiekty kultury, warte wyróżnienia, upowszechnienia i ochrony.

 
Podstawą do przyznania nagród są osiągnięcia remontowe lub modernizacyjne o istotnym znaczeniu dla 

ekspozycji budynków. Nagrody mają formę pieniężną i są przyznawane w wyniku przeprowadzenia kon-
kursu wniosków. Łączna pula nagród wynosi  100 tys. zł. Wnioski można składać od 1 lipca do 31 sierpnia. 
Ważne jest, że prace przy budynku muszą być zakończone przed złożeniem wniosku i nie później niż w roku 
poprzedzającym jego złożenie. W ubiegłym roku, z uwagi na pandemię COVID-19 zrezygnowano z kon-
kursu, ale co ważne, wnioskodawcom, którym termin złożenia wniosku upływał w 2020 roku, wydłużono 
termin do jego złożenia o kolejny rok. Do konkursu mogą być zgłaszane jedynie budynki wybudowane 
do 2000 roku. 

Przy ocenie wniosków brane są pod uwagę: lokalizacja budynku, jednorodność wykonywanych prac przy, 
zakres prac głównych objętych wnioskiem do nagrody oraz prac towarzyszących dotyczących poprawy 
funkcjonowania i wizerunku budynku, wielkość remontowanego/modernizowanego obiektu, wygląd i ogól-
ne wrażenie w tym atrakcyjność formy i kolorystyki w kontekście otaczającej przestrzeni, stopień i zakres 
skomplikowania realizacji remontowanych/modernizowanych elementów architektonicznych. Wyniki zo-
staną ogłoszone pod koniec września, zazwyczaj podczas oficjalnej części Święta Patrona Miasta Strzelina 
Michała Archanioła. Zwycięzcom wręczone zostaną wówczas czeki potwierdzające przyznanie nagrody.

RED

W wydarzeniu uczestniczy-
li m.in. przedstawiciele nasze-
go lokalnego samorządu, de-
legacja partnerskiego miasta, 
a także mieszkańcy Strzelina. 
O historii tej gminnej inwe-
stycji i legendach związanych 
z parkowym Wzgórzem Ma-
ryjnym opowiedziała zgro-
madzonym burmistrz Dorota 
Pawnuk. -  Zakres prac obej-
mował zagospodarowanie 
terenu Wzgórza Maryjne-
go wokół kamiennego po-
mnika, z którym związane 
są liczne legendy. Po usu-
nięciu przez wykonawcę 
zakrzaczeń i warstwy zie-
mi okazało się, że odkry-
to duże ilości lokalnego 
bogactwa Strzelina czyli 
granitu, które stanowić 
będą ciekawe 
uatrakcyjnienie 
tego miejsca. 
W ramach in-
westycji wyko-
nany został plac 
o nawierzchni 
z kostki ka-
miennej oraz 
płyt kamien-

Na inwestycję 
pozyskano unijne 
środki

Zagospodarowali 
legendarne miejsce

W sobotę, 21 sierp-
nia odbyło się uro-
czyste otwarcie czę-
ści Parku Miejskiego 
im. Armii Krajowej, 
zagospodarowanej 
w ramach projektu 
„Atrakcyjne Pogra-
nicze”. To przedsię-
wzięcie zrealizowa-
no w partnerstwie 
z czeskim miastem 
Svitavy. 

nych wraz z remontem ale-
jek umożliwiających doj-
ście do placu. Ustawiono 
ławeczki, kosze na śmieci,  
tablicę informacyjną oraz 
regulamin. W kolejnych la-
tach chcielibyśmy wykonać 
podświetlenie kamiennego 
pomnika. W związku z tym 
wykonawca zamontował 
rury osłonowe tzw. pesz-
le, które umożliwią ukła-
danie kabli bez większej 
ingerencji w wykonaną już 
nawierzchnię – powiedziała 
Dorota Pawnuk. - Projekt 
zrealizowany w partner-
stwie z czeskim Miastem 
Svitavy wspófinansowany 
jest ze środków Europej-
skiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego oraz budże-
tu państwa za pośrednic-
twem Euroregionu Gla-
censis w ramach Programu 
Interreg V-A Republika 
Czeska – Polska 2014-2020. 
Całkowita wartość zadania 
to ponad 40 tys. euro (180 
tys. zł) z czego dofinan-
sowanie wynosi 30 
tys. euro (ok. 135 
tys. zł) – dodała 
burmistrz.

Inwestycję zreali-
zowała firma Glo-
bistic Rajmunda 

W ramach inwestycji zagospodarowano część parku

Czernika z Pęcza. 

Szefowa gminy Strzelin 
podkreśliła jeszcze w swojej 
wypowiedzi, że działania re-
alizowane w ramach projektu 
przyczyniają się do głębszego 
poznania historii i krajobrazu 
regionu, pozwalają turystom 
na odwiedzenie strzelińskiego 
parku. Przypomniała, że jed-
na z legend mówi, iż to wła-
śnie ze Wzgórza Maryjnego 
żona Bolka I Świdnickiego 
wypuściła w kierunku obec-
nego Rynku strzałę z łuku, 
wskazując w ten sposób przy-
szłe miejsce budowy siedziby 
władz miasta – strzelińskiego 
ratusza. Warto podkreślić, 
że w ramach tego projek-
tu została wyeksponowana 
cenna, lokalna geoatrakcja, 
tj. charakterystyczny kamień 
maryjny. Z tym kamiennym 
artefaktem również wiążą 
się interesujące legendy oraz 
ciekawa historia akcentująca 
religijne znaczenie Wzgórza 
Maryjnego dla dawnej kato-

lickiej ludności ziemi strze-
lińskiej i Dolnego Śląska. 
Wyeksponowanie kamienia 
i związanych z nim legend 
to kolejne działanie wpisują-
ce się w szeroko rozumianą 
promocję kamiennych walo-
rów, z których słynie Strzelin 
i ziemia strzelińska.

Po przecięciu wstęgi i obie-
dzie w strzelińskiej restauracji 
Biesiadowo goście ze Svitavy 
zwiedzili nasze miasto. Ich 
przewodnikiem był dyrektor 
Strzelińskiego Ośrodka Kul-
tury Dariusz Stępień. Przed-
stawiciele partnerskiego 
miasta zobaczyli m.in. strze-
lińskie kamieniołomy, Ro-
tundę św. Gotarda, pomniki 
– legionisty i Paula Ehrlicha, 
a goszcząc w strzelińskim 
Rynku odwiedzili lokalną 
lodziarnię. Na koniec wizy-
ty, już podczas pożegnania, 
sekretarz gminy Kazimierz 
Nahajło wręczył gościom 
upominki – gminne materiały 
promocyjne. 

RED

Kamień maryjny to bardzo interesująca geoatrakcja
Goście ze Svitavy zwiedzili m.in. strzelińskie 
kamieniołomy
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W Strzelinie studenci mają 
możliwość kształcenia się 
na studiach zaocznych pierw-
szego stopnia (licencjackie) 
oraz drugiego (magisterskie). 
– Na studiach licencjac-
kich kształcimy studentów 
na kierunku pedagogika 
(w specjalności - pedago-
gika opiekuńczo-wycho-
wawcza z terapią pedago-
giczną; edukacja małego 
dziecka z animacją czasu 
wolnego, poradnictwo ka-
riery i coachingu, peda-
gogika resocjalizacyjna 
z interwencja kryzysową, 
profilaktyka psychopeda-
gogiczna z elementami 
terapii, doradztwo zawo-
dowe z podstawami przed-
siębiorczości oraz asystent 
rodziny i edukator osoby 
starszej  – informuje Maria 
Ćmikiewicz ze Strzelina, któ-
ra jest kierownikiem filii. – 

Maria Ćmikiewicz, kierownik strzelińskiej filii Wyższej Szkoły Humanistyczno-Eko-
nomicznej w Brzegu, zachęca do studiowania w naszym mieście

Jakie kierunki 
oferuje uczelnia? KOLEJNY ROK 

AKADEMICKI 
W STRZELINIE

Niedługo rozpocznie się dziewiąty rok odkąd w Strze-
linie działa filia Wyższej Szkoły Humanistyczno-Eko-
nomicznej w Brzegu. Obecnie trwa rekrutacja na ko-
lejny rok akademicki. Warto skorzystać z wakacyjnej 
promocji, gdyż można zyskać nawet 1000 zł. Jaką 
ofertę przygotowano?

Na studiach magisterskich 
prowadzimy rekrutację 
na kierunku pedagogika 
w specjalizacji: pedagogika 
resocjalizacyjna z socjote-
rapią oraz poradnictwo ro-
dzinne. Warto podkreślić, 
że ta druga specjalność 
jest jedyną taką w Polsce 
i posiada pozytywną opi-
nię stowarzyszenia dorad-

ców rodzinnych  – dodaje. 
Przypomnijmy, że wszystkie 
zajęcia odbywają się w budyn-
ku Szkoły Podstawowej nr 3 
w Strzelinie. Wszelkie kwe-
stie związane z dziekanatem 
w Brzegu (m.in. podbijanie 
legitymacji, odbieranie i skła-
danie indeksów) można zała-
twić w szkolnym sekretariacie. 
W razie potrzeby studenci 

mogą skontaktować z kierow-
nikiem filii pod nr tel. 606 506 
286. Zajęcia prowadzą wykła-
dowcy m.in. z Uniwersytetu 
Wrocławskiego i Uniwersyte-
tu Opolskiego. 

Studiowanie wiąże się z po-
niesieniem wydatków. Czesne 
studiów licencjackich zależy 
od sposobu płatności. Jed-
norazowo wynosi 3000 zł, 

w dwóch ratach po 1500 zł, 
natomiast w dziesięciu ratach 
po 330 zł, zaś sześciu ratach 
po 530 zł. Przy studiach licen-
cjackich nie ma opłaty za wpi-
sowe. Warto również zazna-
czyć, że do końca sierpnia trwa 
promocja. Osoby, które zapi-
szą się do końca wakacji i wy-
biorą jednorazową płatność 
mogą zaoszczędzić 1000 zł. 

Czesne w przypadku studiów 
magisterskich wynosi 3500 
zł jednorazowo lub po 1725 
zł w dwóch ratach. – Nasza 
uczelnia oferuje studentom 
ciekawe kierunku i spe-
cjalizacje, które nie tylko 
są obiecujące z punktu wi-
dzenia obszarów, które obej-
mują, ale również z uwa-
gi na praktyczny wymiar 
prowadzenia zajęć. Dużą 
wartością jest położenie 
nacisku na kształtowanie 
praktycznych umiejętności 
zawodowych. Studenci roz-
wijają kompetencje ułatwia-
jące pracę z ludźmi, poznają 
na zajęciach treningowych 
i warsztatowych specyfikę 
kontaktu wychowawcze-
go, opiekuńczego i tera-
peutycznego w zależności 
od wybranej specjalności 
– podkreśla Maria Ćmikie-
wicz. Warto dodać, że spo-
ra grupa studentów korzysta 
ze stypendium naukowego, 
a także stypendiów socjalnych, 
co zmniejsza koszty nauki. 

Jakub Olejnik

Jedną z kluczowych kwestii dla mieszkańców Kazanowa jest budowa chodnika przy 
drodze wojewódzkiej. Duży ruch, nadmierne przekraczanie prędkości sprawiają, że 
przejście przez miejscowość stanowi realne zagrożenie. „Nowiny Strzelińskie” przyj-
rzały się również wydatkom z budżetu sołeckiego. Na co w tym roku pójdą środki?

W naszym stałym cyklu prezentacji sołectw tym razem odwie-
dziliśmy Kazanów. Funkcję sołtysa od ponad 10 lat sprawuje Jan 
Grynienko. Wieś liczy ok. 180 mieszkańców. – W rzeczywistości 
mieszka u nas mniej osób. Cześć ludzi wyjechała, ale nadal 
ma tu zameldowanie – informuje sołtys Jan Grynienko. Jedno-
cześnie podkreśla, że w Kazanowie brakuje uzbrojonych działek 
budowlanych, dlatego powstaje niewiele nowych budynków. W so-
łectwie, podobnie jak w innych miejscach, pandemia mocno wyha-
mowała wszelkie działania kulturalno-rozrywkowe.

Warto dodać, że przed pandemią sporą popularnością cieszyły 
się organizowane przez sołectwo wycieczki. Mieszkańcy byli m.in. 
w Krakowie czy Poznaniu i okolicach, gdzie zwiedzili Muzeum – 
Pracownię Literacką Arkadego Fiedlera. – W tym roku na pewno 
już nie uda nam się zorganizować wycieczki, ale jeśli nie rozwinie się kolejna fala pande-
mii koronawirusa to będziemy chcieli gdzieś pojechać w przyszłym roku. Bardzo dużym 
zainteresowaniem wśród mieszkańców cieszą się miejsca kultu religijnego, jak choćby 
Częstochowa. Być może będzie to kolejny punkt naszych wycieczek – podkreśla. 

Cztery główne zadania 
Mieszkańcy mają do dyspozycji blisko 18 tys. zł z funduszu sołeckiego na 2021 r. Sołectwo 

zdecydowało się podzielić te środki na cztery ważne zadania. Jedno z nich dotyczy utwardzenia 
placu rekreacyjnego, na którym znajduje się siłownia zewnętrzna. Na ten cel przeznaczonych zo-
stało 4600 zł. – Znajduje się tam trawa. O ile na placu zabaw jest ona zasadna, ponieważ 
amortyzuje upadki dzieci, o tyle teren siłowni powinien mieć twardsze podłoże. Praw-
dopodobnie utwardzimy go kostką betonową – przyznaje Grynienko. Drugim bardzo istot-
nym wydatkiem jest zakup do świetlicy urządzenia służącego do zabezpieczenia instalacji wodnej 
przed zamarzaniem. Jego koszt to ok. 6 tys. zł. – Mieliśmy zimą kilka poważnych awarii. 
Budynek nie ma stałego ogrzewania, tylko doraźnie wspomagamy się dmuchawą na olej 
napędowy. Przy większych mrozach instalacja wodna nie wytrzymuję i pęka. Urządzenie 
elektryczne, które planujemy kupić będzie utrzymywało temperaturę instalacji powy-
żej zera, co rozwiąże problem – zaznacza. W sołeckim budżecie znalazło się również 
3500 zł na zakup kosza do koszykówki. Urządzenie ma stanąć w pobliżu placu rekreacyj-
nego. Na organizację imprez kulturalnych zabezpieczono 3800 zł. Jeśli z powodu pandemii 
nie uda się wydać tych pieniędzy, mieszkańcy będą musieli przesunąć wydatki na inny cel. 

Liczą na poprawę bezpieczeństwa 
Choć fundusz sołecki pomaga w rozwoju, to środki nie są wystarczające, aby zaspokoić wszyst-

kie potrzeby mieszkańców. Największą bolączką od lat w Kazanowie jest brak chodnika przy 
drodze wojewódzkiej, przebiegającej przez wieś. – Ruch na trasie Ziębice- Wrocław jest bar-
dzo duży. Jeździ tędy spora ilość samochodów ciężarowych. Prosty odcinek drogi zachę-
ca kierowców, nie tylko tirów, do nadmiernego przekraczania prędkości. Poruszanie się 
po drodze pieszych stanowi realne zagrożenie. Niestety, zdarzyły się już u nas wypadki 
śmiertelne i powodujące poważne uszczerbki na zdrowiu – podkreśla sołtys. W 2019 r. po-
jawiło się w tej sprawie światełko w tunelu. – Choć droga jest pod zarządem Dolnośląskiej 
Służby Dróg i Kolei to Gmina Strzelin chciała przejąć nieodpłatnie fragmenty gruntów 
rolnych, na których miałby zostać wybudowany chodnik. Nie wszyscy są jednak skłoni 
na przekazania gruntów. Jestem przed spotkaniem z pracownikiem strzelińskiego urzę-
du w tej sprawie. Mam nadzieję, że uda się znaleźć jakieś rozwiązanie, ponieważ budowa 
chodnika jest dla nas niezbędna – liczy sołtys. 

Kolejną ważną kwestią, której na razie nie udaje się wykonać w Kazanowie to remonty dróg 
gminnych. – Chodzi o co najmniej cztery odcinki. Nasze sołectwo nie leży wyłącznie 
wzdłuż drogi 395, ale także rozciąga się na boki na linii wschód-zachód. Trzy z czte-
rech dróg gminnych nie ma asfaltu, są tylko utwardzone. Mieszkańcy, szczególnie po 
intensywnych opadach deszczu, mają problem z dotarciem do swoich posesji. Mamy za-
pewnienie strzelińskiego samorządu, że remonty dróg w Kazanowie będą uwzględnione 
w kolejnych budżetach. Bardzo liczymy na te zadania. Rozumiemy, że nie da się wyre-
montować wszystkich na raz, ale mamy nadzieję na sukcesywne uwzględnianie naszych 
potrzeb – podkreśla. 

Problemem, który w ostatnim czasie się nasilił jest zalewanie drogi między Kazanowem a No-
wolesiem. Po intensywnych opadach deszczu woda wylewa z rzeki Oławy co powoduje, że droga 
staje się nieprzejezdna. Tą trasą mieszkańcy Kazanowa najczęściej poruszają się do kościoła 
i na cmentarz. – Jakiś czas temu koryto rzeki było czyszczone i problemu nie było. Nie-
stety, obecnie ciek wodny jest zaniedbany, co wiąże się z występowaniem wody. Spółka 
Wody Polskie, która jest za to odpowiedzialna według mnie jest instytucją fikcyjną. Od 
jej przedstawicieli słyszymy jedynie, że nie ma środków finansowych na realizację zadań. 
Podobne problemy mamy z korytem potoku nieszkowickiego, który przebiega przez na-
szą miejscowość. Przy większych opadach deszczu ten na co dzień malutki potoczek 
zamienia się w rwący potok, który wyrządza sporo szkód. O ile w miejscach położonych 
przy posesjach nasi mieszkańcy regularnie udrożniają rów, o tyle dalsze odcinki, gdzie 
zarządza Spółka Wody Polskie, są zaniedbane. Praca wykonana przez mieszkańców 
idzie więc na marne, ponieważ woda, która nie ma ujścia cofa się, powodując zalewania 
posesji. Ludzie są rozgoryczeni i nie ma się czemu dziwić – tłumaczy Grynienko.  

Kolejną kwestią do wykonania w niedalekiej przyszłości jest zmiana ogrzewania świetlicy. 
Mieszkańcy sukcesywnie przeznaczają środki na remonty i doposażenie, ale problemem jest obec-
ny system ogrzewania budynku. – Przydałoby się, aby świetlica miała stałe ogrzewanie, np. 
w formie gazu, oleju opałowego czy coraz bardziej popularnej fotowoltaiki – przyznaje. 

Jako ciekawostkę warto dodać, że w Kazanowie od wielu lat działa firma zajmująca się produk-
cją wafli. Okrągłe opłatki z mieszkanki naturalnych składników są popularne i dystrybuowane 
na całą Polskę. Firma chętnie udziela wsparcia sołectwu podczas organizacji różnych wydarzeń. 

Jakub Olejnik

 

Z życia sołectw

Bez chodnika 
jest niebezpiecznie

Sołtysem Kazanowa od ponad 10 lat 
jest Jan Grynienko
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W czwartek, 19 sierpnia 
na terenie Osiedla Piastow-
skiego w Strzelinie odbył 
się coroczny, tradycyjny wa-
kacyjny piknik. Strzeliński 
Ośrodek Kultury przygo-
tował wiele atrakcji. Były 
animacje, sklepik ze sło-
dyczami, pokaz sztuki cyr-
kowej, występ Zbigniewa 
Stachowskiego i dmuchany 
zamek. Nie zabrakło rów-
nież zaprzyjaźnionej jed-
nostki Ochotniczej Straży 
Pożarnej z Kuropatnika. 
Druhowie zaprosili naj-
młodszych do zwiedzania 
wozu strażackiego, a na od-
ważniejszych czekał podno-
śnik, który wznosił śmiałków 
na wysokość 18 metrów. Tego 
dnia można było obejrzeć 
od środka radiowóz policyj-
ny i specjalistyczną terenową 
wersję karetki pogotowia. Du-
żym zainteresowaniem cieszył 
się komisarz lew, do którego 
lgnęli najmłodsi i ci nieco star-
si. Dzieci chętnie brały udział 
w konkurencjach przygoto-
wanych przez animatorów 
ze Strzelińskiego Ośrodka 
Kultury. Przewidziano słodki 
poczęstunek, którego fun-
datorem tradycyjnie już, był 
Radny Rady Miejskiej Strze-
lina - Damian Serwicki. Pik-
nik cieszył się dużym zain-
teresowaniem mieszkańców 
i z pewnością każdy mógł 
znaleźć coś dla siebie. 

SOK 

Dmuchany zamek zawsze cieszy się dużym zainteresowaniem najmłodszych

Animatorzy Strzelińskiego Ośrodka Kultury przygotowali dla najmłodszych różne gry i zabawy

Rodzinnie w Gęsińcu
W  sobotę, 21 sierpnia w  Gęsińcu odbył się 
piknik rodzinny. Atrakcje na  mieszkańców 
czekały na terenie przy świetlicy.

Organizatorami tego wspólnego święta byli sołtys, rada so-
łecka oraz Koło Gospodyń Wiejskich w Gęsińcu. Na czekał 
Klaun Chips i jego szalone rowery, można było spróbować 
swoich sił w jeździe monocyklem, czy mini bikem, fakira Daga 
dała pokaz ognia, a najmłodszym pociechom niesamowitą ra-
dość sprawił pokaz baniek mydlanych.

Oprócz tego podczas pikniku można było skorzystać z ta-
kich atrakcji jak: malowanie twarzy, jazda konna, czy dmuchany 
zamek. Na wygłodniałe z emocji dzieci czekał popcorn i frytki.

Całość pikniku uświetnił występ Gęsinieckich Nutek, które 
pomimo tremy spowodowanej prawie dwuletnią przerwą w wy-
stępach, wypadły rewelacyjnie, świetnie prezentując się w nowych 
strojach. Podczas zabawy można było także dokonać spisu po-
wszechnego. Specjalne stoisko było przygotowane w świetlicy.

RED

 Jedną z atrakcji była przejażdżka konna

W piątek, 23 lipca w Parku 
Miejskim w Strzelinie odbyło 
się przedstawienie w ramach 
akcji „Teatr w małym mie-
ście”.  Spektakl familijny pt. 
„Morskie opowieści” zapre-
zentował Teatr Łata z Po-
znania. Wstęp na wydarze-
nie był bezpłatny. Spektakl 
utrzymany był w konwencji 
teatru ruchu, o lekkiej formie 

Po spektaklu był czas na pamiątkową fotografię

BOGATA OFERTA ZAJĘĆ
Drugi miesiąc wakacji 

przebiegał pod hasłem pik-
ników i festynów wakacyj-
nych. Animatorzy ze Strze-
lińskiego Ośrodka Kultury 
codziennie czekali na naj-
młodszych w siedzibie przy 
ul. Adama Mickiewicza 2 
w Strzelinie, a ponadto 
w wybrane dni tygodnia, 
w porozumieniu z soł-
tysami i radami sołecki-
mi, odwiedzali okoliczne 
miejscowości. Szeroka 
oferta animacji przypadła 
do gustu dzieciom, któ-
re chętnie brały czynny 
udział w zajęciach. 
W sierpniu odwie-
dziliśmy: Karszów, 
Gębice, Pęcz, Dęb-
niki, Kuropatnik, 
Gębczyce, Bierzyn, 
Trześnię, Biały Ko-
ściół, Karszówek 
i Biedrzychów. 
Wakacje powoli 
się kończą, ale nie 
oznacza to, że wraz 
z nimi kończy się 
oferta zajęć. Warto 
na bieżąco śledzić 
stronę fb Strze-
lińskiego Ośrodka 
Kultury, oferty dla 
szerokiej grupy 
odbiorców. 

SOK

Dębniki

Gębczyce

Morskie opowieści w Parku Miejskim
z wyraźnymi odniesieniami 
do slapsticku, rodem z nie-
mego kina - uczy i bawi jak 
filmy z Charlie Chaplinem. 
Spektakl opowiadał historię 
pary bohaterów, którzy wyru-
szają w rejs. Choć początko-
we relacje między głównymi 
bohaterami nie należą do naj-
bardziej udanych, to wspól-
ne przygody zacieśniają ich 

więzi, co w finale kiełkuje 
prawdziwym uczuciem. Jest 
to więc spektakl nie tylko 
o odwiecznym pragnieniu 
i poszukiwaniu przygód, ale 
o znalezieniu prawdziwego 
skarbu, jakim jest przyjaźń. 

Widzowie mogli zobaczyć 
spektakl dzięki współpra-
cy Strzelińskiego Ośrodka 
Kultury z organizatorem 

wydarzenia, czyli Fundacją 
Wspierania Twórczości Nie-
zależnej. Projekt dofinan-
sowany został ze środków 
Ministerstwa Kultury i Dzie-
dzictwa Narodowego oraz 
środków Fundacji PZU. War-
to dodać, że Strzelin znalazł 
się wśród 22 miast z kilku 
województw, w których zre-
alizowano projekt. 

RED

Piknik na Osiedlu Piastowskim 
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Muzyczne 
popołudnie 
w Parku 
Jordanowskim

Dużym zainteresowa-
niem mieszkańców cieszyło 
się Muzyczne Popołudnie, 
zorganizowane w niedzielę, 
8 sierpnia w Parku Jorda-
nowskim przez Strzeliński 
Ośrodek Kultury. Z bardzo 
ciepłym przyjęciem spotkał 
się zarówno koncert Strze-
lińskiej Orkiestry Dętej, jak 
i występ Jacka Kramarza, 
który zaśpiewał kilka zna-
nych i lubianych polskich 
utworów. Mnóstwo pracy 
miała animatorka z SOK-u, 
do której ustawiła się długa 
kolejka chętnych na fanta-
zyjnie skręcone balony lub 
kolorowy tatuaż. Dodajmy, 
że wydarzenie pomogło zor-
ganizować Centrum Usług 
Komunalnych i Technicz-
nych w Strzelinie.

RED

Koncert Strzelińskiej Orkiestry Dętej w Parku Jordanowskim był miłym akcentem słonecznego popołudnia

Do stoiska z animacjami ustawiła się kolejka

W tym wydarzeniu uczest-
niczyli m.in. przedstawiciele 
lokalnego samorządu, orga-
nizacji kombatanckich, lokal-
nych stowarzyszeń oraz Cen-
trum Usług Komunalnych 
i Technicznych w Strzelinie. 
Pod aktem erekcyjnym pod-
pisali się nasi samorządow-
cy: burmistrz Dorota Paw-
nuk i przewodniczący rady 
miejskiej Ireneusz Szałajko, 
prezes strzelińskiego koła 
Związku Kombatantów RP 
i Byłych Więźniów Politycz-
nych Jan Ozarczuk, koor-
dynator budowy pomnika 
i szef  strzelińskich Sybira-
ków – Marek Charowski, 
Prezes Towarzystwa Miło-
śników Ziemi Strzelińskiej 
Michał Kołodnicki, a także 
kierownik CUKiT Rado-
sław Kotlewicz (jednostka 

Uroczyste wmurowanie kamienia węgielnego

Upamiętni naszych 
kombatantów Wmurowali kamień węgielny
Na Skwerze Komba-
tantów Rzeczypo-
spolitej Polskiej, przy 
skrzyżowaniu ulic 
Stanisława Staszica 
i Św. Michała Archa-
nioła, trwa budowa 
Pomnika Kombatan-
tów Rzeczypospolitej 
Polskiej. W ponie-
działek, 16 sierpnia 
odbyła się kameral-
na uroczystość wmu-
rowania kamienia 
węgielnego. 

realizuje większość prac). 
- Bardzo się cieszę, 

że w naszym mieście po-
wstał pomnik, który god-
nie upamiętnia zarówno 
poległych kombatantów, 
jak i tych którzy przeżyli 
działania wojenne  i osie-
dlili się na ziemi strzeliń-
skiej – powiedział jeden 
z inicjatorów pomnika – za-
stępca prezesa strzelińskiego 
oddziału ZKRPiBWP Ry-
szard Kobylański.     

- Dzięki pomysłowi 
związku kombatantów, 
dzięki burmistrz mia-
łem okazję i autentyczną 
przyjemność 
koordyna-
cji działań 
związanych 
z powstaniem 
pomnika. 
Jestem z tego 
bardzo dum-
ny, bo zawsze 
uważałem, 
że historię na-
leży doceniać 
i trzeba o niej 
pamiętać. 

Robimy 
to dla 
naszej społeczności 
lokalnej, żeby ludzie 
mogli sobie tu 
przyjść i zobaczyć 
pomnik 
upamiętniający 
wszystkich 
kombatantów – powie-
dział koordynator budowy 

pomnika, wiceprezes TMZS 
w Strzelinie i szef  Związku 
Sybiraków w Strzelinie – 
Marek Charowski.   

- Na podziękowania 
jeszcze przyjdzie czas pod-
czas otwarcia pomnika, 
ale już dzisiaj, w tym ka-
meralnym gronie chcę 
podziękować wszyst-
kim, którzy mocno się 
napracowali, aby ten po-
mnik powstał. Dziękuję 
naszym kombatantom, 
Towarzystwu Miłośni-
ków Ziemi Strzelińskiej 
– Michałowi Kołodnic-
kiemu i Markowi Cha-

rowskiemu oraz pracow-
nikom Centrum Usług 
Komunalnych i Technicz-
nych w Strzelinie. Żałuje 
tylko, że pomnik powstaje 
w naszym mieście dopiero 

teraz, kiedy wielu naszych 
kombatantów już odeszło 
na wieczną wartę –  pod-
sumowała burmistrz Dorota 
Pawnuk.   

Przypomnijmy, że pomnik 

to hołd dla kombatantów - 
obrońców Ojczyzny w 1920 
r. oraz Polaków walczących 
na frontach II wojny świato-
wej. Chodzi przede wszyst-
kim o tych żołnierzy, którzy 
po II wojnie osiedlili się 
na ziemi strzelińskiej. Ini-
cjatorem budowy pomnika 
jest Związek Kombatantów 

Rzeczypospolitej Polskiej 
i Byłych Więźniów Po-
litycznych w Strzelinie, 
a zgodę na wzniesienie po-
mnika wyraziła Rada Miej-
ska Strzelina.

Wcześniej przeprowa-
dzono konsultacje spo-
łeczne. Wygląd pomnika 
oczywiście uzgodniono 
z Dolnośląskim Konser-
watorem Zabytków, a treść 
inskrypcji, która znajdzie się 
na tablicy pamiątkowej, po-
zytywnie zaopiniował Insty-
tut Pamięci Narodowej.

Wsparcia w realizacji 
tego projektu udzieliły 

pomysłodawcom - Gmina 
Strzelin i Centrum Usług 
Komunalnych i Technicz-
nych w Strzelinie. Projekt 
wsparły też lokalne przed-
siębiorstwa. Kamień to dar 
naszej kopalni granitu pro-
wadzonej przez spółkę Mi-
neral Polska, a tubę na akt 
erekcyjny ufundowała i wy-
konała lokalna firma Pegaz 
Mariana Stopy.

Uroczyste odsłonięcie 
pomnika zaplanowano na 1 
września, w rocznicę wy-
buchu II wojny światowej 
i w Dzień Weterana.

RED

Poznali historię Rotundy
W sobotę, 31 lipca Strzeliński Ośrodek Kultury zorganizował zwiedzanie 

Rotundy św. Gotarda w Strzelinie. Przewidziano sześć wejść (14:00, 14:30, 
15:00, 16:00, 16:30 i 17:00), podczas których Dariusz Stępień wygłosił prelek-
cję na temat architektury romańskiej. Dyrektor Strzelińskiego Ośrodka Kultu-
ry przybliżył również zwiedzającym rys historyczny tego miejsca. Wydarzenie 
cieszyło się sporym zainteresowaniem mieszkańców, a jeden z nich tuż po po-
wrocie do domu, podzielił się swoją opinią na jednym z portali społecznościo-
wych. „Taka ciekawostka. Ciekawe ilu mieszkańców naszej gminy zna 
historię tego miejsca? Jeszcze podkład muzyczny dopełnił atmosferę 
spotkania z Panem Dariuszem. Było super” - napisał. 

SOK

Historię Rotundy Św. Gotarda przedstawił dyrektor Strzelińskiego Ośrodka Kultury Dariusz Stępień
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Czwarty Strzeliński 
Festiwal Literatury 
będzie wydarzeniem 
dwudniowym 
(10-11 września). 

W pierwszy dzień festi-
walu zaplanowano spo-
tkanie z dziennikarzem 
i podróżnikiem Marcinem 
Mellerem, z pisarzem Pio-
trem Bojarskim, autorem 
biografii Arkadego Fiedlera 
i z Piotrem Pustelnikiem, 

Strzelińska biblioteka otrzyma pieniądze na nowy projekt

Powstanie komiks 
o historii Strzelina
Miejska i Gminna Biblioteka Publiczna w Strzelinie otrzymała 
dotację w ramach programu „BLISKO” przyznawanego przez 
Narodowe Centrum Kultury. Nasza biblioteka znalazła się 
wśród zaledwie 49 bibliotek wyróżnionych w Polsce. 

To ogromny sukces pozwalający na rozwijanie lokalnych part-
nerstw, w których wiodącym podmiotem jest biblioteka jako prze-
strzeń do spotkań, wspólnej pracy, działalności twórczej, promowania 
aktywności czytelniczej oraz odpoczynku i integracji społeczności.

Program przygotowany przez bibliotekę pod nazwą Kulturalny 
Budzik przewiduje między innymi utworzenie komiksu o historii 
Strzelina, spotkań w ramach Miasta Historii i aktywizację lokalnych 
twórców i artystów w ramach warsztatów przeznaczonych dla miesz-
kańców naszej gminy. Szereg wydarzeń rozpocznie się od września 
bieżącego roku i potrwa do końca przyszłego roku. Kulturalny Bu-
dzik aktywizować będzie różnych wiekowo mieszkańców naszego 
miasta i okolic. Już niedługo biblioteka ogłosi nabór do pierwszego 
projektu. - Zapraszamy uzdolnione plastycznie i literacko dzieci 
i młodzież do tworzenia wspólnie z nami komiksu, który zosta-
nie wydany w przyszłym roku. Czekają nas warsztaty ze znany-
mi ilustratorami i pisarzami opiekującymi się tym projektem. 
To szansa dla młodych twórców na pierwszą publikację. Nabór 
już we wrześniu - zachęca dyrektor MiGBP w Strzelinie.

RED

Atrakcje na podwórku w SOK 
We wtorek, 17 sierpnia 

na podwórku Strzelińskiego 
Ośrodka Kultury odbyły się 
zabawy na zamku dmucha-
nym i animacje. Wśród nich: 
duże bańki mydlane, modelo-
wanie balonów, konkurencje 
sportowe i zabawy muzyczne. 
Od rana odwiedzały nas dzieci 
ze strzelińskich przedszkoli. 
Kolejno w SOK gościli: Przed-
szkole „Kolorowa Kraina”, 
Szkoła i przedszkole z war-
tościami, Eko-przedszkolak, 
Przedszkole „Mały Odkryw-
ca” i Przedszkole „Akademia 
Uśmiechu”. Od godziny 13:00 
do 15:00 zajęcia były prowa-
dzone dla dzieci 
z Miasta i Gminy 
Strzelin. Tego 
dnia Strzeliński 
Ośrodek Kultu-
ry odwiedziło 
ponad 100 
osób, co poka-
zuje, że tego 
typu imprezy 
cieszą się 
dużym zainte-
resowaniem 
lokalnej 
społeczności. 

SOK

Dzieci z chęcią korzystały z przygotowanych atrakcji

Szykuje się literackie święto
zdobywcą Korony Hima-
lajów i Karakorum. Ten 
dzień upłynie pod znakiem 
podróży, ciekawych historii 
i niezwykłych przygód. So-
bota to cały dzień spotkań 
i atrakcji. Rozpocznie się 
od godziny 12:00 blokiem 
dla dzieci. W tym dniu od-
wiedzi nas popularny au-
tor kryminałów Wojciech 
Chmielarz. Dołączą do nie-
go Anna Kańtoch, Gosia 
Starosta, Milena Wójto-
wicz, Mieczysław Gorzka, 

Krzysztof  Bochus, Grze-
gorz Kalinowski, Krzysztof  
Beśka, Tomasz Duszyński. 
Gościem będzie także Ra-
dek Rak ubiegłoroczny zdo-
bywca nagrody literackiej 
Nike. Pojawią się również 
strzelińscy pisarze, Mirka 
Szychowiak, Alicja Ma-
słowska-Burnos i Elżbieta 
Jakubiec. Podczas festiwalu 
odbędą się premiery książ-
kowe. Powieści naszych go-
ści będzie można zakupić 
na specjalnych stoiskach 

księgarskich. Będzie można 
także uzyskać na nich auto-
graf  ulubionych twórców.

Ten rok zapowiada się 
wyśmienicie literacko. - 
Zapraszamy wszystkich 
mieszkańców Strzelina 
i okolic do uczestnictwa 
w festiwalu. Każdy znaj-
dzie w programie coś dla 
siebie – zachęca dyrektor 
Miejskiej i Gminnej Biblio-
teki Publicznej w Strzelinie 
Tomasz Duszyński.

RED
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Wyjazdy, spotkania i plany Strzelińskiego 
Uniwersytetu Trzeciego Wieku 

Seniorzy 
prężnie działają 
Po ponad roku przerwy związanej z pandemią koro-

nawirusa działalność wznawia Strzeliński Uniwersytet 
Trzeciego Wieku. W ostatnim czasie seniorzy przeprowa-
dzili kilka działań. W maju brali udział w organizowanym 
przez Noworudzki UTW ogólnopolskim marszu nordic 
walking pn. „W zdrowym ciele zdrowy duch”. Zorga-
nizowano również wyjazd do Wojsławic, by podziwiać 
przepięknie kwitnące azalie i rododendrony. W czerwcu 
członkowie strzelińskiego UTW spędzili 10 dni w Miel-
nie. Pogoda, towarzystwo, mnóstwo dodatkowych atrakcji 
i wycieczek po okolicy  pozwoliło seniorom wypocząć. 
W lipcu z kolei seniorzy byli na wycieczce edukacyjnej 
w Rydzynie, gdzie odwiedzili pałac króla Stanisława Lesz-
czyńskiego, w Kórniku zwiedzili zaś pałac Działyńskich 
i w Puszczykowie Muzeum Arkadego Fiedlera. Przewod-
nikiem wycieczki był dyrektor Strzelińskiego Ośrodka 
Kultury Dariusz Stępień, za co członkowie UTW ser-
decznie dziękują. 

We wrześniu UTW w Strzelinie zamierza przystąpić 
do programu „E-Senior”, którego organizatorem jest 
Dolnośląska Federacja Uniwersytetów Trzeciego Wieku 
we współpracy z Ministerstwem Rodziny i Polityki Spo-
łecznej. Jesień to będzie czas nauki bezpiecznego poru-
szania się w sieci, a także uczestnictwa w różnego rodzaju 
warsztatach i wykładach on-line.

Planowane są także spotkania przy muzyce. Wszyscy 
seniorzy są zaszczepieni, dlatego mogą czuć się bezpiecz-
nie i spotykać częściej.

RED Pobyt w Mielnie pozwolił seniorom wypocząć i spędzić miło czas

Zwiedzili Centrum Historii Zajezdnia we Wrocławiu

TAM HISTORIA JEST WIECZNIE ŻYWA
Przy współpracy Stowarzyszenia Aglomeracja Wrocławska, w czwartek, 19 sierpnia zrealizowano projekt 

skierowany do strzelińskich seniorów. Nasi seniorzy pod opieką profesjonalnego przewodnika, zwiedzili Cen-
trum Historii Zajezdnia we Wrocławiu, którego główną atrakcją była ekspozycja pn. „Wrocław 1945-2016” 
poświęcona powojennej historii miasta. Wystawę zorganizowano w formie scenografii, ukazującej kontekst 
powojennych zmian granic, przesunięć ludności, odbudowy miasta i jego ponownego zasiedlenia. W ramach 
wystawy zwiedzający zapoznali się również z historią wrocławskiej Solidarności. Dodatkową atrakcją dla były 
warsztaty z sitodruku, podczas których seniorzy mogli zapoznać się z zasadami tworzenia sitodruku, który 
w czasach PRL-u wykorzystywany był przez opozycję do tworzenia prasy drugiego obiegu i tym samym 
poczuć się niczym podziemny drukarz, walczący z propagandą w latach 80-tych XX wieku. Transport auto-
karowy dla grupy 30 seniorów do Centrum Historia Zajezdnia sfinansowała Gmina Strzelin. 

RED

Świętowali złote gody

Przeżyli razem 50 lat
W ostatnim cza-
sie strzelińskie 
małżeństwo Elż-
bieta i Zygmunt 
Auguścikowie 
obchodzili złote 
gody. W pią-
tek, 20 sierpnia 
w sali ślubów 
strzelińskiego 
Urzędu Stanu 
Cywilnego, bur-
mistrz Dorota 
Pawnuk wrę-
czyła jubilatom 
medale za dłu-
goletnie pożycie 
małżeńskie. 

Te państwowe odznaczenia przyznał małżeńskiej parze Prezydent RP Andrzej 
Duda, a w kameralnej ceremonii uczestniczyła rodzina jubilatów oraz nowy kie-
rownik USC w Strzelinie - Anna Dziadkiewicz. - Wasze jubileusze uświada-
miają nam, że dwoje kochających, wspierających i szanujących się ludzi, 
których połączyło uczucie 50 lat temu, wytrwało w swojej miłości, jaką 
pielęgnowali i o jaką się troszczyli. Państwa postawa jest godna naśla-
dowania, zwłaszcza wśród młodego pokolenia w walce o trwałość mał-
żeństwa. Pragnę złożyć państwu z serca płynące gratulacje. Życzę wam, 
drodzy jubilaci wielu wspólnych lat w zdrowiu i pomyślności, spokoju 
i życzliwości ludzkiej, a także tego, abyście doczekali wspólnie kolejnych 
pięknych jubileuszy - powiedziała szefowa gminy. 

Podczas uroczystości złotych godów już tradycyjnie nie zabrakło akcentu arty-
stycznego, którym był krótki występ utalentowanej mieszkanki Elżbiety Dominikow-
skiej - Kliś. Przygotowano też pyszny tort oraz toast za dalszą pomyślność jubilatów.

RED

Elżbieta i Zygmunt Auguścikowie odebrali medale za długoletnie pożycie małżeńskie

Seniorzy zwiedzili Centrum Historii Zajezdnia we Wrocławiu
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Na przełomie lipca i sierpnia członkowie Fundacji Mło-
dych Sportowców uczestniczyli w dwóch obozach sporto-
wych w Krakowie. Z pierwszego wyjazdu skorzystała grupa 
18-stu osób w wieku od 9 do 12 roku życia, zaś w drugim 
terminie na obozie było 16 osób w wieku od 14 do 17 lat. 
- W obu zgrupowaniach korzystaliśmy z tych samych 
obiektów: pełnowymiarowe i małe boisko, basen oraz 
część rekreacyjna ośrodka. Starsza grupa miała dodat-
kowo zajęcia na siłowni. Treningi odbywały się dwa 
bądź trzy razy dziennie, w tematyce adekwatnej dla 
danej grupy – opisuje prezes Fundacji Młodzi Sportowcy 
Dominik Szaniawski. - Poza treningami przeznaczyliśmy 
dwa przedziały czasowe na wycieczkę po Krakowie. 
Blisko 1,5 km od ośrodka mieliśmy pętlę tramwajową, 
dzięki której mogliśmy dotrzeć zarówno na Wawel, jak 
również na Stare Miasto - dodaje. Na obozy sportowe 
klub otrzymał dofinansowanie z Urzędu Miasta i Gminy 
Strzelin – 21 tys. zł. Niedawno seniorzy zainaugurowali se-
zon piłkarski. Jakie cele stawia sobie FMS? - Każda kate-
goria rozpoczyna sezon wg własnego harmonogramu 
ligi. Wciąż mamy okres wakacyjny i wiele osób korzy-
sta z uroków czasu wolnego, także na pełne obroty 
jako klub wejdziemy od września. Jeśli chodzi o cele, 
to w każdej kategorii wygląda to inaczej. Dla jednych 
będzie to zdobycie niezbędnego doświadczenia, dla in-
nych zajęcia jak najlepszego miejsca w lidze, a są też 
takie grupy, które chcą wywalczyć awans do wyższej 
ligi – podkreśla Szaniawski.

JO

Chcą powtórzyć akcję w przyszłym roku

Fitness pod chmurką
W poprzednim numerze gazety pisaliśmy o realizowanym programie „Aktywny Strzelin”. Przy-

pomnijmy. W każdą sobotę lipca w Parku Miejskim przeprowadzane były bezpłatne zajęcia fit-
nessu prowadzone przez Magdalenę Malec z klubu EMS Emfit Strzelin. W programie znalazły 
się m.in. jędrny poślad, brzuchomiania, joga i relaks. – Wszystkie zajęcia się odbyły zgod-
nie z zaplanowanym harmonogramem. Na szczęście pogoda dopisała. Każdy trening 
trwał godzinę i miał różną intensywność. Staraliśmy się dopasować do grupy, aby osoby 
początkujące, jak i zaawansowane czuły się komfortowo w trakcie ćwiczeń – podsumo-
wuje Magdalena Malec. Zainteresowanie treningami było spore. Jak informuje prowadząca za-
jęcia, w każdą sobotę w  parku ćwiczyło po kilkanaście osób. – Pomysł na organizację zajęć 
wziął się z dużych miast, w których w niemal każdym parku latem jest prowadzona joga. 
Chcieliśmy również zaktywizować osoby, które do tej pory nie trafiły do nas na zajęcia. 
Otwarta forma i niezobowiązujące treningi przyciągnęły nowe osoby. Korzyści z tre-
ningów jest wiele, zaczynając na zdrowiu i dobrym samopoczuciu, na pięknej sylwetce 
kończąc. Oczywiście nie wystarczy przyjść raz czy dwa na zajęcia. Najlepiej zapisać się 
na zajęcia w grupie, która będzie dodatkowo motywować – zaznacza Malec. Organizato-
rzy planują powtórzyć akcję również latem przyszłego roku. – Wakacje są idealne, ponieważ 
możemy korzystać z dobrej pogody. Oczywiście w razie deszczu przygotowaliśmy al-
ternatywę, zajęcia odbywają się wówczas w sali. Na szczęście nie było w tym sezonie 
takiej potrzeby. Tymczasem zapraszamy do siedziby EMS Emfit przy ul. Mickiewicza 1a 
w Strzelinie, gdzie na co dzień odbywają się różnorodne zajęcia – kończy Magdalena Malec. 

RED

W każdą sobotę lipca w Parku Miejskim odbywały się zajęcia fitness

Młodzi piłkarze FMS byli na obozie w Krakowie

Jakie cele stawia sobie 
FMS? Obóz i przygotowania do sezonu
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Karszowska 
Nocowanka
Dmuchane zamki, anima-
cje, profesjonalny trening 
piłkarski i ognisko z pieczo-
nymi kiełbaskami. To tylko 
część z atrakcji, jakie czekały 
na uczestników kolejnej edy-
cji „Karszowskiej Nocowanki”.

Wydarzenie, które odbyło się na początku sierpnia tradycyjnie zorganizowali - sołtys 
Mariusz Telka i rada sołecka Karszowa, przy bardzo dużym wsparciu Strzelińskiego 
Ośrodka Kultury oraz druhów z Ochotniczej Straży Pożarnej w Kuropatniku. Na miej-
scowym boisku przygotowano m.in. zamek dmuchany, a różne atrakcje (m.in. skręcanie 
balonów, puszczanie gigantycznych baniek, tatuaże i oprawę wokalną) zapewnili anima-
torzy Strzelińskiego Ośrodka Kultury. Był też kiermasz z zabawkami, a kiedy zapadł 
zmrok już tradycyjnie odbyło się ognisko z kiełbaskami i projekcja bajek. Z możliwości 
przenocowania pod namiotami skorzystało sporo mieszkańców, a w tym gronie nie 
zabrakło m.in. harcerzy, którzy zadbali o przygotowanie ogniska. Przy ognisku zagrał 
i zaśpiewał Jacek Kramarz ze Strzelińskiego Ośrodka Kultury. 

Dodajmy, że wcześniej na karszowskim stadionie odbył się profesjonalny trening 
piłkarski, w którym wzięli udział pasjonaci piłki nożnej. Zakończone gierką i kon-
kursem rzutów karnych zajęcia poprowadził przedstawiciel Polskiego Związku Pił-
ki Nożnej - trener Maciej Szeliga, który na co dzień uczestniczy w realizacji bardzo 
ciekawego związkowego programu - Mobilnej Akademii Młodych Orłów. Warto 
podkreślić, że tę atrakcję pomógł zorganizować Prezes Dolnośląskiego Związku 
Piłki Nożnej Andrzej Padewski. Zarówno młodzi uczestnicy treningu, jak i ich ro-
dzice, byli pod wrażeniem profesjonalnej i atrakcyjnej formy zajęć.

RED
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Sporo lat upłynęło, od kiedy w Strzelinie działała drużyna 
grająca w szachy w rozgrywkach wojewódzkich. Pora zatem 
powrócić do tej tradycji i rozpocząć nowy rozdział rywalizacji 
z dolnośląskimi drużynami. 

Niedawno powstała nowa sekcja szachowa - Klub - MAT, 
przy Strzelińskim Centrum Sportowo-Edukacyjnym, oparta 
na dzieciach, które uczestniczyły w zaję-
ciach zarówno w Publicznej Szkole Pod-
stawowej nr 5 w Strzelinie oraz w Strze-
lińskim Ośrodku Kultury.  - Zaczynamy 
skromnie od 14 członków licząc na ko-
lejnych młodych adeptów szachów, 
którzy przystąpią do naszych szere-
gów – mówi opiekun sekcji Andrzej So-
bolewski. Sekcja została zarejestrowana 
w Centralnym Rejestrze PZSzachowego, 
a jej członkowie otrzymali licencje za-
wodnicze PZSzach. Na początku czerw-
ca w strzelińskim magistracie odbyło się 
oficjalne przekazanie licencji. W wydarze-
niu, oprócz członków sekcji, uczestniczyli 
również: prezes DZS Aleksander Sokólski, 
burmistrz Dorota Pawnuk, opiekun sekcji 
Andrzej Sobolewski oraz prezes Strzeliń-
skiego Centrum Sportowo-Edukacyjnego 
Tomasz Charowski.

Licencje umożliwiły pierwszy start druży-
ny w III Mistrzostwach Juniorów  Dolnego Oficjalne przekazanie licencji odbyło się w strzelińskim magistracie

Clash of The Granites 
W sobotę, 21 sierpnia na terenie Ośrodka Wypoczynkowego „Nad Sta-

wami” w Białym Kościele po raz trzeci zostały rozegrane zawody Clash 
of  The Granites, którego Strzelińskie Centrum Sportowo-Edukacyjne było 
współorganizatorem. W tegorocznej edycji Granitowego Starcia startowało 
34 zawodników, w tym 16 kobiet. Uczestnicy mieli do wykonania różne ćwi-
czenia. Aktywność fizyczna, od biegania poprzez pływanie aż po konkuren-
cie siłowe dały się mocno we znaki rywalizującym śmiałkom. W kategorii 
kobiet zwyciężyła Kamila Żołędziewska (RX Fitness Lubin), drugie miejsce 
zajęła Nicola Zgondek (CrossCamp Synergia), a trzecie Katarzyna Matu-
siak (Morskie Oko - 
Health&Performance). 
W kategorii mężczyzn 
pierwsze miejsce wy-
walczył Roman Żerek. 
Na podium stanęli 
również Bartłomiej 
Listwan (niezrzeszony) 
- drugie miejsce oraz 
Adam Mruk (Morskie 
Oko - Health&Perfor-
mance) - trzecie.

RED
Konkurencje były dla uczestników wymagające

Nad prawidłowością wykonywanych ćwiczeń czuwali sędziowie

Tradycyjnie uczestnicy piekli kiełbaski na ognisku

Profesjonalny trening piłkarski był jedną z atrakcji 
wydarzenia

Głównym punktem imprezy było nocowanie pod namiotem

To dla nich nowy rozdział STRZELIŃSCY SZACHIŚCI Z LICENCJAMI
Śląska, które odbyły się na początku maja we Wrocławiu.

Warto dodać, że sekcja jest jedyną w naszym powiecie 
i skorzysta z projektu pn. „Dolnośląski SZACH-MAT”. Jego 
wykonawcą jest Dolnośląski Związek Szachowy, a celem po-
pularyzacja sportu szachowego w szkołach. W ramach pro-

jektu powołani zostaną koordynatorzy, których zadaniem 
będzie wsparcie szkolenia klubowego młodzieży. Dzięki 
projektowi szkoła może otrzymać sprzęt szachowy umożli-
wiający prowadzenie zajęć.

RED
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Choć spadek drużyny 
z „okręgówki”, nie może 
zadowalać, prezes docenia 
wkład zawodników i sztabu 
w rozwój, jaki poczynił ze-
spół i spogląda optymistycz-
nie na sezon 2021/2022.  
- W przypadku naszych 
drużyn seniorskich, to je-
stem bardzo zadowolony 
z postępów, jakie zrobiła 
drużyna trenera Rogana 
i wiem, że stać ich na wal-
kę o awans w zbliżającym 
się sezonie - charakteryzuje 
krótko prezes Strzelinianki 
Grzegorz Bulak.

W ocenie sezonu prezes 
zwraca także uwagę na fakt, 
iż patrzy na klub z szerszej 
perspektywy.

- Moja ocena minione-
go sezonu jest generalnie 
pozytywna, chociaż zdaję 
sobie sprawę, że większość 
osób się z tym nie zgodzi. 
Oceniam sezon z perspek-
tywy klubu, jako całości, 
a większość dokona tej 
oceny przez pryzmat wy-
ników drużyn seniorskich 
- opisuje Grzegorz Bulak. 
- Chcę podkreślić wyko-
nanie bardzo dużej pracy 
w naszej akademii przez 
Koordynatora Piotra Hała-
sa i sztab szkoleniowy oraz 
podziękować za to, że nie 
zmieniamy kursu i konse-
kwentnie realizujemy nasz 
plan – dodaje.

Warto podkreślić, że aka-
demia Strzelinianki jest 1 z 16 
certyfikowanych przez PZPN 
szkółek piłkarskich w woj. dol-
nośląskim i jedyną taką w po-
wiecie strzelińskim. Na począt-

 Strzelinanka Strzelin zaingurowała nowy sezon rozgrywek wygrywając na wyjeździe z Gromnikiem Kuropatnik

Celem drużyny jest awans do klasy Okręgowej

Prezes klubu 
o długofalowej wizji 
rozwoju Strzelinianki

Celem jest awans do klasy okręgowej 
15 sierpnia, wygranym 0:2 meczem na  wyjeździe z  Gromnikiem Kuropatnik, Strzelinianka 
Strzelin rozpoczęła kolejny sezon rozgrywek, tym razem w A-klasie. Grzegorz Bulak, prezes 
klubu w rozmowie z „Nowinami Strzelińskimi” podsumował poprzedni sezon, opisał przygo-
towania, ale też opowiedział o planach i aspiracjach Strzelinianki.

ku tego programu było ich ok. 
80, co pokazuje, że standard 
pracy w akademii jest zgodny 
z wymogami PZPN.

Główne zainteresowanie ki-
biców koncentruje się jednak 
na pierwszej drużynie senio-
rów, która pod okiem trenera 
Krzysztofa Rogana solidnie 
przygotowywała się do tego 
sezonu rozgrywając sparingi 
z takimi zespołami jak Ole-
śnica, Unia Złoty Stok, Zjed-
noczeni Wilczkowice, Burza 
Bystrzyca Oławska, Zieloni 
Łagiewniki, Kwarcyt Jegłowa 
i Orzeł Marszowice. 

Przed sezonem doszło 
do kilku zmian w zespo-
le. Z klubu odeszli Rafał 
Leoszkiewicz, Miłosz Ko-
rzyński, Eliasz Augustyn, 
Dawid Ostrowski. Wypoży-
czeni do innych klubów zo-
stali Konrad Burek i Jakub 
Stępień. Natomiast dołą-
czyli do drużyny Radosław 
Grzywniak, Krzysztof  Bur-
tan oraz dwóch zawodników 
z Ukrainy - Vitalii Dieiev 
i Oleksandr Komanovskyi.

- Najważniejsza jest dru-
żyna, jako całokształt. Za-
wodnicy wspólnie z trene-
rem budują klimat i walczą 

o postawione cele. Wiele 
będzie zależało od tego, jak 
drużyna będzie realizować 
założenia taktyczne wy-
pracowane na treningach 
i sparingach - podsumowuje 
kadrę Grzegorz Bulak.

Pomimo zmian kadrowych 
cel jest jasny. - Mamy duże 
oczekiwania dotyczące 
naszej drużyny. Awans 
do klasy okręgowej jest 
naszym celem w tym se-
zonie, ale myślimy też dłu-
gofalowo. Moim zdaniem 
IV liga powinna na stałe 
zagościć w Strzelinie. Aby 
to nastąpiło są dwie drogi: 

na szybko, patrząc na po-
tencjał piłkarski w regio-
nu, musiałoby się zmienić 
podejście klubów z regio-
nu do współpracy z na-
szym klubem. Na pewno 
można byłoby zorganizo-
wać drużynę mogącą wal-
czyć o miejsce w IV lidze. 
Jednak powiedzmy sobie 
szczerze, jest to scenariusz 
raczej niemożliwy. Druga 
droga to konsekwentna 
praca z dziećmi i młodzie-
żą, która w przyszłości za-
owocuje i dostarczy dobrej 
jakości piłkarzy, którzy 
będą zasilać drużynę se-

niorów - analizuje Grzegorz 
Bulak.

W tym miejscu warto zazna-
czyć, że do klubu mogą zostać 
zapisane dzieci od 4 roku 
życia, a opłata to 90 zł (mie-
sięcznie). Zajęcia odbywają 
się od 2 do 4 razy w tygodniu, 
w zależności od grupy wieko-
wej. Sprzęt sportowymuszą 
zapewnić rodzice. Od katego-
rii młodzika, gdzie już rozpo-
czynają się rozgrywki ligowe, 
klub wyposaża zawodników 
w stroje. Zapisać może się 
każdy. Strzelinianka posiada 
po dwa zespoły w początko-
wych kategoriach wiekowych, 
dzięki czemu dziecko jest 
przypisane do zespołu, w któ-
rym będzie mogło się rozwijać 
w najbardziej odpowiednich 
dla niego warunkach.

Do aktywności fizycznej 
zachęca także Grzegorz Bu-
lak. - Realizujmy rozwój 
ogólnosprawnościowy 
w przyjaznej atmosferze, 
aby już od „małego” ak-
tywność fizyczna dzieciom 
kojarzyła się z czymś bar-
dzo pozytywnym. Popu-
larność piłki nożnej jest 
świetnym narzędziem 
do tego. Poza tym Strzeli-
nianka, pomimo różnych 
zawirowań, to jest marka 
związana z tym miastem 
od dziesięcioleci. Dodat-
kowym argumentem jest 
wysoki standard pracy 
w naszym klubie. Jako je-
dyny klub w powiecie po-
siadamy certyfikat PZPN, 
który jest gwarancją pracy 
w wyznaczonych standar-
dach przez wykwalifikowa-
ną kadrę szkoleniową. No, 
ale kto nie spróbuje, to się 
nie przekona. Zapraszamy 
- kończy Grzegorz Bulak.

Bartosz Ślusarz 
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Nasi szachiści na obozie 
w Polanicy Zdrój

Między 11 a 22 sierpnia w Polanicy Zdrój trwał obóz szachowy, którego 
organizatorem był KS AZS Wratislavia. Pierwszy raz w historii strzelińskich 
szachów członkowie sekcji MAT wzięli udział w takim wydarzeniu. Na obóz 
pojechali: Martyna Kuriata (uczennica PSP nr 5 w Strzelnie), Karol Laszczyń-
ski (SP w Zielenicach) oraz Piotr Woroniecki (PSP nr 4 w Strzelinie). Uczest-
nictwo współfinansowało Strzelińskie Centrum Sportowo- Edukacyjne. 

Podczas obozu przeprowadzono szkolenie szachowe w grupach dobranych pod 
względem siły gry. Każdy uczestnik obozu wziął  również udział w Międzynaro-
dowym Festiwalu Szachowym im. Akiby Rubinsteina (www.rubinstein.dzszach.pl). 
Uczestnicy mieli również zapewnione wyżywienie oraz zakwaterowanie w hotelu. 
Dzięki zajęciom młodzi adepci królowej gry mogli doskonalić umiejętności. 

RED

TENISIŚCI STOŁOWI NA MEDAL
TKS Granit Strzelin to klub z niemal 50-letnią tradycją i kilkudziesięcioma medalami Mi-
strzostw Polski. O tym, jak sobie radzą obecnie nasi tenisiści stołowi oraz jak funkcjonuje 
klub w dobie pandemii rozmawiamy z trenerem Filipem Muszyńskim.

- Początek pandemii był dla nas trudny, ponieważ w zeszłym sezonie musieliśmy przerwać wszyst-
kie zawody, zaczynając od dzieci i młodzieży, kończąc na  rozgrywkach profesjonalnych. Obecnie 
mogliśmy trenować praktycznie bez przerw - zaczyna trener.

W poprzednim sezonie powrót do treningów był możliwy dzięki temu, że wszystkie dzieci, które posiadały 
licencję Polskiego Związku Tenisa Stołowego mogły brać udział w zawodach, a żeby mogły w nich startować, 
konieczne były ćwiczenia. W obecnym roku zajęcia odbywały się bez przeszkód (przy zachowaniu reżimu sani-
tarnego), co też pozwoliło na osiągnięcie dobrych wyników na tle krajowej konkurencji.

- Skończyliśmy sezon Mistrzostwami Polski Juniorów, w których zajęliśmy drużynowo 9. miejsce, co uwa-
żam za bardzo dobry wynik. Zdobywamy też regularnie medale na Mistrzostwach Dolnego Śląska w różnych 
kategoriach wiekowych - chwali swoich podopiecznych trener. - Zachęcam każdego zainteresowanego do rozpo-
częcia przygody z tenisem stołowym, niezależnie od wieku, czy predyspozycji fizycznych - dodaje.

Obecnie w klubie jest 24 zawodników licencjonowanych, takich, którzy mogą brać udział w zawodach. 
Oprócz tego są też osoby uczestniczące na ten moment tylko w treningach, łącznie jest to ok. 35 osób. - Za-
interesowanie tenisem stołowym w gminie określiłbym jako umiarkowane. Cieszy to, że przyjeżdżają 
do nas na treningi dzieci nie tylko ze Strzelina, ale też z Białego Kościoła, Muchowca, Kuropatnika, 
czy Borowa. W warunkach optymalnych jesteśmy przygotowani na przyjęcie 12 dzieci na treningu.
Najczęściej mamy między 8 a 12 zawodników na każdych zajęciach - opisuje Filip Muszyński.

Treningi odbywają się w sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej nr 5 w Strzelinie,  od poniedziałku do piątku 
od 16:30 do 20:00, a grupy są podzielone w zależności od poziomu umiejętności. W klubie są zawodnicy we wszyst-
kich kategoriach wiekowych - od skrzatów, przez żaków, młodzików, kadetów, juniorów, młodzieżowców, seniorów 
i weteranów.  Do tego dwie ligi -  IV liga, która wymaga wyszkolenia przez 4-5 lat oraz II liga, która jest namiastką 
najwyższego poziomu. Jednak nastawienie jest przede wszystkim na pracę, rozwój zawodników, kształtowanie dzieci 
i młodzieży. Dodatkową zachętą do podjęcia treningów jest doświadczona i utytułowana kadra trenerska, z minimum 
10-letnim doświadczeniem, która zapewnia indywidualne podejście do każdego dziecka.

Jak przekonuje trener, na początku najważniejsze są chęci  - Mamy dostęp do sprzętu, więc na pierwsze 
treningi wystarczy strój, obuwie zamienne i chęci, więc koszty nie są duże.  Natomiast jeżeli chodzi 
o uprawianie tenisa stołowego na poziomie wyczynowym, to sport ten oczywiście wymaga nakładów 
finansowych przede wszystkim na sprzęt - rakietki, okładziny do rakietek, piłeczki, do tego stroje oraz 
koszty wyjazdów na zawody. Głównym źródłem finansowania jest wsparcie ze strony Gminy Strzelin, 
z którą bardzo dobrze nam się współpracuje. Do tego dochodzą składki (40 zł miesięcznie) i darowi-
zny. Staramy się też pozyskiwać dofinansowania ze środków ministerialnych. Jesteśmy organizacją 
pożytku publicznego, także można przekazać na nas 1% podatku. Mamy też podpisaną umowę uży-
czenia sali, co jest dla nas bardzo dużym plusem – dodaje.

W klubie stawiają również na rozwój dziewcząt, tegorocznych medalistek  Mistrzostw Dolnego Śląska, dla któ-
rych inspiracją może być trener Anna Wnęk, która zdobyła Mistrzostwo Polski w swojej kategorii wiekowej. - 
Zachęcamy dziewczęta już od 6. roku życia, nawet do pełnoletniości, które chciałyby rozpocząć swoją 
przygodę z tenisem stołowym. Mamy możliwości żeby dobrze poprowadzić ich rozwój. Chcielibyśmy, 
aby dziewczęta liczniej reprezentowały nasz klub. W tej chwili jest ich u nas 6 - zaprasza szkoleniowiec.

W tenisie stołowym nacisk jest położony na samorozwój i intelekt. Wymaga on systematyczności, uczy za-
angażowania. Do tego bardzo wciągający jest też aspekt rywalizacji. Grając, jesteś zdany na siebie, co wymaga 
wzięcia odpowiedzialności. Jest to sport bardzo dynamiczny, jeżeli chodzi o podejmowanie decyzji, wymaga 
dużej szybkości reakcji. Istotną rolę odgrywają też aspekty taktyczne i techniczne. Ponadto uczy zachowań fair 
play, radzenia sobie zarówno z porażką jak i ze zwycięstwem. - Tenis stołowy jest to sport dla każdego, 
niezależnie od predyspozycji fizycznych. Jest mało kontuzjogenny, pozwala  bardzo długo grać na wy-
sokim poziomie. Można przyjść sprawdzić, czy nam odpowiada. Jest to sport rodzinny. Zdarza się, 
że rodzice przyprowadzają dziecko na trening, a potem jest to pasja całej rodziny - mówi trener. Zwraca 
jednocześnie uwagę, że aby odnosić sukcesy warto zacząć jak najwcześniej - W tenisa można zacząć grać 
w każdym wieku i czerpać z tego przyjemność. Natomiast tak jak w każdej dziedzinie życia, tak i tu, 
jeżeli chce się osiągnąć sukces, trzeba się wyspecjalizować, więc najlepiej rozpocząć treningi w wieku 
5-7 lat. Mamy trzech takich zawodników, którzy obecnie odnoszą sukcesy w swoich kategoriach wie-
kowych – podkreśla.

Z takim zaangażowaniem nie pozostaje nam nic innego, jak tylko poczekać na następcę lub następczynię 
Andrzeja Grubby czy Lucjana Błaszczyka, który przez byłego trenera Mariana Kozaka, również był związany 
ze strzelińskim klubem. 

Bartosz Ślusarz 

Na zdjęciu trenerzy Filip Muszyński i Anna Wnęk z podopiecznymi oraz trener

KINO PLENEROWE W STRZELINIE
W sobotę 14 sierpnia w Parku Miejskim im. Armii Krajowej w Strzelinie od-

było się Letnie Kino Plenerowe. Organizatorem tego wydarzenia był Strzeliński 
Ośrodek Kultury i Strzelińskie Centrum Sportowo - Edukacyjne. Tego dnia licz-
nie zebrani mieszkańcy mogli obejrzeć dwa seanse filmowe. Najpierw o godz. 
17:00 odbyła się projekcja bajki Asterix i Obelix. Tajemnica magicznego wywa-
ru, a trzy godziny później Obywatel Jones w reżyserii Agnieszki Holland. 

SOK

Z obejrzenia filmów na świeżym powietrzu skorzystali młodzi i dorośli mieszkańcy
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W niedzielę, 15 sierpnia w Strzelinie odbyły się obchody 
Święta Wojska Polskiego oraz 101. rocznicy zwycięskiej Bitwy 
Warszawskiej. Nasze lokalne uroczystości już tradycyjnie 
rozpoczęły się mszą za Ojczyznę odprawioną w kościele pw. 
Podwyższenia Krzyża w Strzelinie. Świecka część uroczystości 
odbyła się pod Pomnikiem Żołnierza Polskiego, gdzie prze-
maszerowała kolumna prowadzona przez Strzelińską Orkiestrę 
Dętą i poczet sztandarowy wystawiony przez Komendę Po-
wiatową Państwowej Straży Pożarnej w Strzelinie. Przemarsz 
zabezpieczali policjanci i strażnicy miejscy. Złożenie kwiatów 
pod pomnikiem poprzedziły dwa wystąpienia - przemówienie 
burmistrz Doroty Pawnuk oraz prelekcja historyka - Ewy Har-
hali z Publicznej Szkoły Podstawowej nr 4 w Strzelinie. Na-
uczycielka mówiła o ogromnym znaczeniu zwycięskiej bitwy, 
która nie tylko ocaliła nasz kraj, ale także powstrzymała marsz 
sowieckich oddziałów na Europę, osłabioną I wojną świato-
wą. W obchodach uczestniczyły delegacje lokalnych samorzą-
dów gminy Strzelin i powiatu strzelińskiego, instytucji, służb 
mundurowych, lokalnych szkół, stowarzyszeń, organizacji 
kombatanckich oraz partii politycznych. Uroczystości zorga-
nizowali: Gmina Strzelin oraz Strzeliński Ośrodek Kultury.

RED Przemarsz prowadziła Strzelińska Orkiestra Dęta

Obchody rozpoczęły się Mszą Świętą mszą za Ojczyznę odprawioną w kościele pw. Podwyższenia Krzyża św. w Strzelinie Delegacje złożyły kwiaty pod Pomnikiem Żołnierza Polskiego

Pierwszym punktem w bo-
gatym programie tego pa-
triotycznego pikniku był 
IV Rodzinny Bieg 1920, 
w którym pobiegło około 
200 osób. Wśród biegnących 
nie zabrakło całych rodzin, 
a start poprzedziło odśpie-
wanie hymnu narodowego. 
Na uczestników biegu czekała 
smaczna grochówka, a organi-
zatorzy zadbali również o sto-
isko z lodami, popcornem i watą 
cukrową. Dla najmłodszych 
przygotowano m.in. dmuchane 
zamki, tor przeszkód, oraz duże 
szachy. Stowarzyszenie Aglo-
meracja Wrocławska, którego 
członkiem jest nasza gmina, 
przygotowało specjalny punkt, 
w którym można było spraw-
dzić umiejętności orientowa-
nia się w terenie. Na głównej 
płycie stadionu odbył się tur-
niej łuczniczy przygotowany 

Pobiegło prawie 200 uczestników
Sobota, 14 sierpnia była pełna atrakcji, 
które przygotowano w Parku Miejskim 
im. Armii Krajowej w Strzelinie z okazji 
obchodów Święta Wojska Polskiego i 101. 
rocznicy Bitwy Warszawskiej.

Organizatorzy przewidzieli również 
dodatkowe atrakcje

 W tym roku w zawodach wystartowało 200 osób

W biegu wzięły udział całe rodzinyNa uczestników na mecie czekały pamiętowe medale

przez trenera naszej sekcji 
łuczniczej - Łukasza Ciska. 

Ostatnią piknikową atrakcją 
było kino plenerowe, w ra-

mach którego zaprezentowa-
no dwa filmy. 

Piknik zorgani-
zowali: Strzelińskie 
Centrum Sportowo-
-Edukacyjne, Strze-
liński Ośrodek Kul-

tury, Gmina Strzelin, a przy 

organizacji tego wydarzenia 
pomagali pracownicy Cen-
trum Usług Komunalnych 
i Technicznych w Strzelinie 
oraz funkcjonariusze naszej 
straży miejskiej.

RED

Uczcili Święto Wojska Polskiego
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W ramach gminnych obchodów 77. rocznicy Powstania Warszawskiego Strzelińskie Centrum Sportowo-Eduka-
cyjne zorganizowało Rajd Rowerowy Ku Pamięci Bohaterów Powstania Warszawskiego. Uczestnicy, wśród których 
były całe rodziny, pomimo deszczu pokonali prawie 10 km. Trasa przebiegała z Parku Miejskiego im. Armii Krajo-
wej do Ośrodka Wypoczynkowego „Nad Stawami” w Białym Kościele. Na mecie na rowerzystów czekały medale, 
poczęstunek i zabawa. 

RED

Na mecie w Białym Kościele czekały na uczestników pamiątkowe medale

Mimo niesprzyjających warunków w rajdzie uczestniczyło sporo osób

Pojechali pomimo deszczu

Firma Centrum Doradztwa i  Szkoleń Europrojekt reali-
zuje na  terenie województwa dolnośląskiego projekt 
pt. „Przedsiębiorcze kobiety 3.0”. Realizowany jest w ra-
mach Osi Priorytetowej 8 Rynek pracy, Działania 8.3 
Samozatrudnienie, przedsiębiorczość oraz tworzenie 
nowych miejsc pracy Regionalnego Programu Operacyj-
nego Województwa Dolnośląskiego 2014-2020. 

Szansa dla przedsiębiorczych mieszkanek
Projekt skierowany jest m.in. do kobiet, 

które ukończyły 30 lat  i są zarejestrowane 
w Powiatowym Urzędzie Pracy w Strzelinie. 

 W ramach projektu uczestniczki mogą uzyskać:
- bezzwrotne DOTACJE na założenie własnej firmy do 23 
050,00 zł - bez poręczycieli,
- wsparcie pomostowe finansowe do 2000,00 zł  przez 12 

m-cy prowadzenia firmy,
- bezpłatne wsparcie szkoleniowe z zakresu zakła-
dania i prowadzenie działalności gospodarczej.

 Do kogo adresowany jest projekt:
- 80 kobiet powyżej 30. roku życia,
- zamieszkujących (w rozumieniu KC) na terenie Dolnego Śląska,
- pozostających bez zatrudnienia w  tym szczególnej sytuacji na  rynku 
pracy ( osoby 50+, osoby niepełnosprawne, długotrwale bezrobotne, 
osoby z niskimi kwalifikacjami),
- imigranci/reemigranci,
- osoby ubogie pracujących,
- osoby zatrudnione na  umowach krótkoterminowych i  cywilno-praw-
nych, których miesięczne zarobki nie przekraczają 120% wysokości mini-
malnego wynagrodzenia;
-osoby odchodzące z rolnictwa.

Rekrutacja do projektu jest prowadzona od lipca 2021 r.
Więcej informacji o projekcie można znaleźć na stronie internetowej:  www.przedsiebiorczekobiety3.eu  


